
 
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το υπ’ αριθ. 10/2005 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 234/2005 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση υποβολής αιτήματος για την παραχώρηση του 
σημερινού δικαστικού κτιρίου στο Δήμο, σύστασης δημ. 
Ν.Π.Δ.Δ. με την επωνυμία «Κέντρο Ευρωπαϊκών 
Μελετών» και τροπ/ση προϋ/σμού του Δήμου έτους 2005. 

 
       Σήμερα 18 Απριλίου του έτους 2005 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 14-4-2005 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  29 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Ι. Καλαϊτζίδης Π. Πιτούλιας 
2. Α. Γκαμπέσης Γ. Μιχαηλίδης Γ. Μανακούλης 
3. Β. Γιαννουλάκης   Κ. Μιχαηλίδης 
4. Σ.  Παναγιωτίδης   Π. Ποταμόπουλος 
5. Ν. Κεχαγιόγλου    
6. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
7. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
8. Ι. Ακριβόπουλος   ………. 
9. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Γ. 

Τροχόπουλος, Δ. Δάσκαλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 234/2005 απόφ. προσήλθε ο κ. Κ. Χιονίδης και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Πιτούλιας, Γ. Μανακούλης, Π. Ποταμόπουλος. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 235/2005 απόφ. αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης.  

10. Θ.  Σιδηρόπουλος 
11. Γ. Τροχόπουλος 
12. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά 
13. Μ. Σακαλής 4) Κατά  τη  συζήτηση της αριθ. 236/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Κ. 

Μιχαηλίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της  αριθ. 239/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. Πουλασουχίδης, 
Γ. Ορφανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της αριθ. 240/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Κ. 
Πουλασουχίδης, Γ. Ορφανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Η. Σοφιανίδης. 
7) Κατά  τη  συζήτηση της αριθ. 241/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Μ. 
Δημούλα, Σ. Κρομμύδας, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Τσιάρας. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 242/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Μ. Δημούλα, Α. 
Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Ντόβας, Κ. Πουλασουχίδης, Γ.  
Ορφανίδης. 

14. Χ. Φουρνιάδης 
15. Χ. Ντόβας 
16. Σ. Κρομμύδας 
17. Β. Ρήσσου 
18. Κ. Χιονίδης 
19. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
20. Ι. Κουρουζίδης 
21. Μ. Γαβρίδης 9) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 244/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Χ. 

Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Γ. Ορφανίδης, Κ. Μιχαηλίδης 
και αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 245/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Κ. 
Πουλασουχίδης, Γ. Ορφανίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 246/2005 απόφ. προσήλθε ο κ. Μ. Γαβρίδης. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 250/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Κ. Πουλασουχίδης, Γ. 
Ορφανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. Κρομμύδας, Α. Δελαβερίδης. 
13) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 252/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Κρομμύδας, Α. 
Δελαβερίδης, και αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Η. Σοφιανίδης, Γ. 
Ορφανίδης, Κ. Μιχαηλίδης. 
14) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 254/2005 απόφ. αποχώρησε ο κ. Κ. Πουλασουχίδης. 
15) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 259/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Κ. 
Πουλασουχίδης και αποχώρησε ο κ. Σ. Κρομμύδας. 
16 Κατά τη συζήτηση της αριθ. 263/2005 απόφ. αποχώρησε ο κ. Μ. Γαβρίδης. 
17) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 269/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Κρομμύδας, Μ. 
Γαβρίδης. 
18) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 271/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Κ. 
Πουλασουχίδης. 

22. Δ. Δάσκαλος 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Σ. Μηλιόπουλος 
25. Α. Παπαστεργίου 
26. Κ. Πουλασουχίδης 
27. Α. Τσιάρας 
28. Η. Σοφιανίδης 
29. Γ. Ορφανίδης 

 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στο Δήμαρχο, ο οποίος είπε τα εξής:  

Ζητώ να συζητηθεί εκτάκτως το θέμα υποβολής πρότασης για παραχώρηση 
στο Δήμο Βέροιας του Δικαστικού κτιρίου της πλατείας Ωρολογίου στο οποίο θα 
στεγαστεί το Νομικό Πρόσωπο που θα ιδρύσουμε με τον τίτλο Κέντρο  Ευρωπαϊκών 
Μελετών. Η αιτιολόγηση του εκτάκτου είναι ότι η υποβολή εγγράφου αιτήματος – 
υπομνήματος προς τον υπουργό Δικαιοσύνης κ. Αναστάσιο Παπαληγούρα που θα 
επισκεφθεί την Βέροια μεθαύριο Τετάρτη 20 Απριλίου 2005 με το οποίο θα ζητείται 
η παραχώρηση του σημερινού δικαστικού κτιρίου στο Δήμο Βέροιας καλό είναι να 
διατυπωθεί όχι ως ένα απλό αίτημα αλλά ως μία συνολική απόφαση του Δημ. 
Συμβουλίου, μία πρόταση με συγκεκριμένη τεκμηρίωση και συγκεκριμένες 
προοπτικές. Συνοπτικά, το συμβούλιο θα πρέπει ν’ αποφασίσει για τα εξής επί μέρους 
θέματα, δηλ να εγκρίνει:  

α) Τη συζήτηση εκτάκτως του θέματος. 
β) Την υποβολή στον κ. Υπουργό Δικαιοσύνης του αιτήματος παραχώρησης 

του Δικαστικού Κτιρίου στο Δήμο.  
γ) Τη σύσταση του Δημοτικού Νομικού Προσώπου Δημοσίου Δικαίου (του 

άρθρου 203 του Δ.Κ.Κ.), με την επωνυμία «Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών» Δήμου 
Βέροιας. 

δ) Την τροποποίηση του προϋπολογισμού. 
Πρόεδρος: Ερωτήσεις επί του εκτάκτου. 
Πουλασουχίδης: Το κτίριο είναι ιδιοκτησία του υπουργείου Δικαιοσύνης ή 

έχει την χρήση; 
Ουσουλτζόγλου: Θα δεχθώ  ως έκτακτο το θέμα της παραχώρησης, για το 

θέμα όμως του ορισμού της χρήσης μήπως θα έπρεπε να το δούμε εκτενέστερα και 
σοβαρότερα; 

Πουλασουχίδης: Είναι έκτακτο γιατί έρχεται μεθαύριο ο υπουργός 
Δικαιοσύνης, αν όμως δεν είναι ιδιοκτησία του υπουργείου Δικαιοσύνης και πρέπει ν΄ 
απευθυνθούμε στον υπουργό Οικονομικών παύει να είναι έκτακτο το θέμα. 

Δήμαρχος: Εμείς ξέρουμε ότι το κτίριο είναι του υπουργείου Δικαιοσύνης και 
θα υποβάλουμε το αίτημα στον υπουργό αφού έρχεται στην πόλη μας. 

Πρόεδρος: Επειδή κε Πουλασουχίδη μετείχα στο Δ.Σ. του Δικηγορικού 
Συλλόγου να πω ότι ανήκει κατά κυριότητα στο υπουργείο Δικαιοσύνης. Προφορικά 
το είχε ζητήσει ο κ. Χασιώτης από τον κ. Πετσάλνικο στο γεύμα που είχε παρατεθεί 
για την ίδρυση του δικαστικού μεγάρου.  
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την πρόταση του Δημάρχου για συζήτηση 
εκτάκτως του θέματος (με όλα τα επί μέρους θέματα); 
 Σύμβουλοι: Ναι. 

Στη συνέχεια αφού δέχθηκε το συμβούλιο να συζητήσει και αποφασίσει για το 
παρακάτω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη και το οποίο έκρινε 
ως κατεπείγον ο πρόεδρος εισηγούμενος το θέμα έθεσε υπόψη του συμβουλίου το 
από 18-4-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου,  που έχει ως εξής: 

Όπως είναι γνωστό, την Τετάρτη, 20 Απριλίου 2005 θεμελιώνεται, από τον 
Υπουργό Δικαιοσύνης Κύριο ΑΝΑΣΤΑΣΗ ΠΑΠΑΛΗΓΟΥΡΑ, το νέο Δικαστικό 
Μέγαρο της Βέροιας.   

Μάλιστα, η διοργάνωση της Τελετής Θεμελίωσης και η συμμετοχή του 
Δήμου μας σε όλες τις σχετικές προετοιμασίες, κ.λπ., αποτελεί αυτοτελές τακτικό 
θέμα, στο πλαίσιο της σημερινής Συνεδρίασης του Δημοτικού Συμβουλίου (θέμα 
21ο).   

Η προοπτική λειτουργίας αυτοτελούς σύγχρονου Δικαστικού Μεγάρου, για 
την Βέροια, εντάσσεται πλέον σε ένα συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα, και δεν 
αποτελεί, όπως μέχρι πριν λίγο καιρό, μακρινό στόχο και απλό αίτημα.   

Αυτό σημαίνει ότι σε αντίστοιχο συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα έχει ήδη 
ενταχθεί και η μεταφορά – μετακίνηση των Υπηρεσιών, που, σύμφωνα με τον 
προγραμματισμό του Υπουργείου Δικαιοσύνης, πρόκειται να εγκατασταθούν μόνιμα 
στο νέο Δικαστικό Μέγαρο, και ότι, σε βάθος χρόνου αντίστοιχο με την κατασκευή 



του νέου Κτηρίου, το σημερινό Δικαστήριο, που δεσπόζει στην Πλατεία Ωρολογίου, 
θα μπορεί να αποδοθεί σε νέες χρήσεις.   

Το σημερινό Δικαστήριο είναι ένα Κτήριο στενότατα συνδεδεμένο με την 
ιστορία, με τις μεγάλες στιγμές και με την καθημερινή ζωή της πόλης.   

Μπροστά του βρίσκεται το Ηρώον της Βέροιας, απ όπου ξεκινούν και όπου 
καταλήγουν οι επίσημοι εορτασμοί όλων των εθνικών και τοπικών επετείων και των 
άλλων δημοσίων τελετών.   

Η Πλατεία Ωρολογίου αποτελεί ουσιαστικά την «αυλή» του σημερινού 
Δικαστηρίου, και η επικείμενη ανάπλασή της (ενταγμένη στο Πρόγραμμα Αστικής 
Ανάπτυξης της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας) θα ανακαινίσει και θα 
αναβαθμίσει τον περιβάλλοντα χώρο.   

Επομένως, η, μετά την μετακίνηση των δικαστικών υπηρεσιών, συνέχεια της 
λειτουργίας του σημερινή Δικαστικού Κτηρίου, πρέπει να είναι ανάλογη με την 
μέχρι τώρα «συμμετοχή» του Κτηρίου στην ζωή της Τοπικής Κοινωνίας (όπως, π.χ., 
έγινε και με την μετακίνηση των Σχολείων, κατά την οποία το Κτήριο του ιστορικού 
Ελληνικού Γυμνασίου της Βέροιας αποδόθηκε στην Τοπική Κοινωνία ως 
Δημαρχείο).   

Όμως, η λειτουργία του Δικαστηρίου, στην Πλατεία Ωρολογίου, εκτός των 
άλλων, επιτελεί και ένα ακόμη σκοπό:  τονώνει, ή μάλλον στηρίζει σχεδόν 
αποκλειστικά, την επιχειρηματική και, γενικότερα, την οικονομική και κοινωνική 
ζωή και κίνηση της Πλατείας Ωρολογίου και της γύρω περιοχής.   

Με την μετακίνηση των Δικαστηρίων, και την ταυτόχρονη μετακίνηση μιας 
πληθώρας (βοηθητικών και υποστηρικτικών) υπηρεσιών, που υποχρεωτικά θα 
ακολουθήσουν τις δικαστικές υπηρεσίες στην νέα εγκατάστασή τους, η Πλατεία 
Ωρολογίου και η γύρω περιοχή θα πάψουν να αποτελούν πόλο έλξης, σημείο 
αναφοράς, και χώρο εγκατάστασης ή και καθημερινής συνάντησης, συνεργασίας 
και δράσης για ένα ολόκληρο κόσμο επαγγελματιών, που υπηρετούν τον ευρύτερο 
τομέα της Δικαιοσύνης.   

Συνεπώς, η νέα χρήση του σημερινού Δικαστικού Κτηρίου θα πρέπει να 
δημιουργεί ανάλογη, ή και μεγαλύτερη της τωρινής, κίνηση στην Πλατεία 
Ωρολογίου, να αναζωογονεί τον χώρο, και να τον μετατρέπει σε δυναμικό πεδίο 
ανάπτυξης πρωτοβουλιών και δραστηριοτήτων.   

Ο καταλληλότερος Φορέας, γι αυτή την αναζωογόνηση, είναι, φυσικά, ο 
Δήμος Βέροιας, ο οποίος μπορεί να αναδείξει και να προβάλλει τα χαρακτηριστικά 
και την ιστορία του Κτηρίου, και να στεγάσει σ αυτό πολλές δράσεις του, που θα 
προσελκύουν επισκέπτες, όχι απλώς σε μόνιμη, αλλά σε διαρκώς αυξανόμενη βάση.   
Η διατύπωση, προβολή και πειστική υποστήριξη του αιτήματος παραχώρησης του 
σημερινού Δικαστικού Κτηρίου στον Δήμο Βέροιας, για να έχει ευνοϊκή απήχηση και 
αίσια έκβαση, θα πρέπει να συνοδεύεται από συγκεκριμένες προτάσεις, δεσμεύσεις 
και πρωτοβουλίες του Δήμου μας, τόσο σε σχέση με την άμεση, βραχυπρόθεσμη 
περίοδο λειτουργίας του Κτηρίου ως Δικαστήριο (δηλαδή ουσιαστικά από σήμερα 
μέχρι την μετεγκατάσταση των δικαστικών υπηρεσιών στο νέο Δικαστικό Μέγαρο), 
όσο και, ιδίως, σε σχέση με τις δημοτικές πρωτοβουλίες και δραστηριότητες, που 
μπορούν να εγκατασταθούν στο σημερινό Δικαστικό Κτήριο και μπορούν να 
εγγυηθούν την αναζωογόνηση της Πλατείας Ωρολογίου και της ευρύτερης περιοχής, 
και την σημαντική ώθηση της τοπικής ανάπτυξης.   

Στο πλαίσιο αυτό, για την μεταβατική περίοδο μέχρι την εγκατάσταση των 
δικαστικών υπηρεσιών στο νέο Δικαστικό Μέγαρο μπορεί να αναληφθεί από τον 
Δήμο Βέροιας η υποχρέωση για την διενέργεια των μικροσυντηρήσεων του 
σημερινού Δικαστικού Κτηρίου (ώστε αφενός μεν να αποκαθίστανται αμέσως μικρές 
βλάβες και φθορές που θα δυσχέραιναν την απρόσκοπτη λειτουργία του, και 
αφετέρου να εντοπισθούν και να καταγραφούν έγκαιρα όλες οι ανάγκες του Κτηρίου, 
να αποφευχθούν περαιτέρω ζημίες, και να εκπονηθεί, χωρίς να χαθεί καθόλου 
χρόνος, η απαιτούμενη μελέτη για την αναστήλωση και επανάχρησή του).   

Ενώ για την διατύπωση και προβολή του αιτήματος παραχώρησης, προς 
αξιοποίησή του από τον Δήμο, μπορεί να σχεδιαστεί η στέγαση στο Κτήριο αυτό:   

(α) της παρουσίασης του τουριστικού – πολιτιστικού «πολυθεάματος», 
μέσω του οποίου οι επισκέπτες της Βέροιας, θα μπορούν να γνωρίζουν την πόλη, την 



ιστορία, τις παραδόσεις, και τα αξιοθέατά της, δηλαδή ουσιαστικά να αξιοποιηθεί η 
«στρατηγική» θέση του Δικαστικού Κτηρίου μεταξύ του Βήματος του Αποστόλου 
Παύλου και της Μπαρμπούτας,  

(β) της παρουσίασης της αρχιτεκτονικής κληρονομιάς της Βέροιας, με την 
κατάλληλη προβολή του Αρχείου του Καθηγητή Μουτσόπουλου και των 
δραστηριοτήτων του Διεθνούς Ινστιτούτου Παραδοσιακής Αρχιτεκτονικής,  

(γ) του «Κέντρου Φιλοσοφικών Ερευνών», που, προς το παρόν, λειτουργεί 
άτυπα, ως «εσωτερική» επιτροπή του Μουσείου Εκπαίδευσης, αλλά, προοπτικά, 
αναμένεται να αναλάβει σημαντικές πρωτοβουλίες υπερτοπικής εμβέλειας και 
ακτινοβολίας,  

(δ) της παρουσίασης μιας (κατ αρχήν) δράσης για την μελέτη και ανάδειξη 
της ιστορίας της πόλης, - δράσης, που, θα πρέπει να αναδεικνύει μεγάλες μορφές, 
όπως π.χ. του Ρακτιβάν και του Βικέλα (σε συνδυασμό και με την νεοσύστατη 
Πνευματική και Ολυμπιακή Στέγη Δημητρίου Βικέλα), και που, επίσης, προοπτικά, 
μπορεί να πάρει την μορφή ενός «Κέντρου Ιστορίας», μέσω του οποίου θα 
καλλιεργείται και θα προβάλλεται η πλούσια ιστορία της πόλης και της ευρύτερης 
περιοχής.   

Όμως, όλες οι πιο πάνω δράσεις και ενέργειες μπορούν να νοηθούν και να 
αποδώσουν πολλαπλά θετικά αποτελέσματα, μόνον ως συμπληρωματικές και 
υποστηρικτικές μιας νέας δράσης ΠΡΩΤΟΤΥΠΗΣ για την Αυτοδιοίκηση και την 
περιοχή μας, ΠΡΩΤΟΠΟΡΑΣ και ΕΛΚΥΣΤΙΚΗΣ (ιδίως για την προσέλκυση επισκεπτών 
τοπικής αλλά και διεθνούς προέλευσης, καθώς και χρηματοδοτήσεων από εθνικά και 
ευρωπαϊκά προγράμματα).   

Μια τέτοια πρωτοβουλία μπορεί να είναι η ίδρυση και λειτουργία ενός 
«Κέντρου Ευρωπαϊκών Μελετών», που, με την μορφή Δημοτικού Νομικού 
Προσώπου, θα αξιοποιήσει τους νέους επιστήμονες της περιοχής μας με σπουδές 
ευρωπαϊκού προσανατολισμού, θα στηριχθεί, δηλαδή, κυρίως σε ένα ενδογενές 
δυναμικό, το οποίο, μέχρι τώρα δεν είχε ευκαιρίες και δυνατότητες επιτόπιας 
ανάδειξης των επιστημονικών, ερευνητικών, και μελετητικών ικανοτήτων και 
αρετών του, και που θα αποτελεί (το «Κέντρο») τον ευρωπαϊκό βραχίονα του Δήμου 
(των άλλων Δημοτικών Νομικών Προσώπων και των Δημοτικών Επιχειρήσεων) 
συνδέοντας, στενά και αποδοτικά, την Τοπική Αυτοδιοίκηση με τα ευρωπαϊκά 
όργανα, τα αντίστοιχα ερευνητικά και μελετητικά κέντρα, και την ακαδημαϊκή 
κοινότητα, και συμβάλλοντας, μεταξύ άλλων, στην ενίσχυση και εδραίωση των 
πανεπιστημιακών τμημάτων της Βέροιας και της περιοχής.   

Εφόσον το Δημοτικό Συμβούλιο συμφωνεί από το παρόν έκτακτο θέμα, 
μπορούν να εκπορευθούν δυο αποφάσεις (ή μια απόφαση με δύο διακριτά σκέλη):   

1ον: Να εξουσιοδοτηθεί ο Δήμαρχος για την υποβολή συγκροτημένου 
εγγράφου υπομνήματος του Δήμου προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης Κύριο 
ΑΝΑΣΤΑΣΗ ΠΑΠΑΛΗΓΟΥΡΑ, με το οποίο θα υποβάλλεται το αίτημα για την 
απόδοση (παραχώρηση) του σημερινού Δικαστικού Κτηρίου (της Πλατείας 
Ωρολογίου) στον Δήμο Βέροιας, σύμφωνα με όσα προαναφέρονται,       και  

2ον: Να εγκριθεί η ίδρυση αυτοτελούς Δημοτικού Νομικού Προσώπου (του 
άρθρου 203 του Π.Δ. 410/1995, Δ.Κ.Κ.).   

Όπως είναι γνωστό, η ίδρυση ενός τέτοιου Νομικού Προσώπου Δημοσίου 
Δικαίου διενεργείται, με την λήψη απόφασης του Δημοτικού Συμβουλίου, στην οποία 
καθορίζονται (στην πρώτη αυτή φάση) μόνον το όνομα (η επωνυμία) του 
ιδρυομένου Νομικού Προσώπου, οι σκοποί του, η περιουσία που τυχόν εισφέρεται 
σ’ αυτό, καθώς και οι πόροι του.   

Μετά από την έγκριση αυτής της ιδρυτικής απόφασης από τον αρμόδιο Γενικό 
Γραμματέα της Περιφέρειας, και την δημοσίευση στο ΦΕΚ, ακολουθεί δεύτερη 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, που συγκροτεί το Διοικητικό Συμβούλιο του 
Νομικού Προσώπου, το οποίο και αναλαμβάνει την διοίκησή του, εκπονεί τους 
Κανονισμούς που είναι απαραίτητοι για την λειτουργία του, και, ανάλογα με τον 
υφιστάμενο προγραμματισμό και τις σχετικές ανάγκες (αλλά και τις χρηματοδοτικές 
και άλλες δυνατότητες και ευκαιρίες) αρχίζει την πρακτική λειτουργία του.   

Επομένως, στην παρούσα φάση, πρέπει να καθορισθούν τα στοιχεία, που 
απαιτεί το άρθρο 203 § 2 του Δ.Κ.Κ., ως εξής:   

 



 

 
ΕΠΩΝΥΜΙΑ: «Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών» - Δημοτικό Νομικό Πρόσωπο 

Δημοσίου Δικαίου του Δήμου Βέροιας.  
ΣΚΟΠΟΙ (ενδεικτική αναφορά – απαρίθμηση):  

 η συστηματική παρακολούθηση, ανάλυση, ερμηνεία και αξιολόγηση των 
εξελίξεων στον ευρωπαϊκό χώρο, και ιδιαίτερα στους άξονες της 
περιφερειακής πολιτικής και της ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης,  

 η μελέτη και έρευνα θεμάτων ευρωπαϊκής ενοποίησης, με έμφαση στα 
αποτελέσματα και τις συνέπειές τους στην λειτουργία, την απόδοση και την 
συνεργασία των τοπικών και περιφερειακών αρχών,  

 η συμμετοχή σε εθνικά, κοινοτικά ή διεθνή προγράμματα εκπαίδευσης, 
κατάρτισης και επιμόρφωσης, με έμφαση στην διάχυση των γνώσεων και 
πληροφοριών για το ευρωπαϊκό γίγνεσθαι στην τοπική κοινωνία και στην 
ενθάρρυνση της ευρύτερης δυνατής συμμετοχής των πολιτών,  

 η συμμετοχή σε εθνικά, ευρωπαϊκά και διεθνή ερευνητικά και άλλα 
προγράμματα, 

 η μελέτη, ανάλυση και κατάλληλη αξιοποίηση επίκαιρων ζητημάτων 
ευρωπαϊκής πολιτικής (και ιδιαίτερα της περιφερειακής και περιβαλλοντικής), 
καθώς και των προβλημάτων προσαρμογής και ενεργού συμμετοχής της 
Ελληνικής Τοπικής Αυτοδιοίκησης, και ιδιαίτερα του Δήμου Βέροιας, των 
Νομικών Προσώπων και των Επιχειρήσεών του, στην πορεία και την εξέλιξη 
της ευρωπαϊκής οικονομικής και πολιτικής ολοκλήρωσης,  

 η προαγωγή και μετάδοση της γνώσης στο πεδίο των ευρωπαϊκών σχέσεων, 
και ιδιαίτερα η καλλιέργεια, ανάδειξη και εμπέδωση, σε τοπικό επίπεδο, των 
αρχών πάνω στις οποίες οικοδομείται η ευρωπαϊκή ιδέα και ασκείται ιδιαίτερα 
η ευρωπαϊκή περιφερειακή πολιτική, 

 η διεξαγωγή επιστημονικών ερευνών και μελετών, 
 η συνεργασία με εξειδικευμένους εθνικούς, ευρωπαϊκούς και διεθνείς 

δημόσιους, αυτοδιοικητικούς, κοινωνικούς, ιδιωτικούς, ή μη κερδοσκοπικούς 
Φορείς και Οργανισμούς που αναπτύσσουν ανάλογες ερευνητικές, 
μελετητικές, εκπαιδευτικές και λοιπές δραστηριότητες και πρωτοβουλίες, η 
πραγματοποίηση συναντήσεων, εκδηλώσεων και η ανταλλαγή εμπειριών με 
ανάλογους τοπικούς, περιφερειακούς, εθνικούς, κοινοτικούς ή διεθνείς 
Φορείς, και η εφαρμογή κοινών προγραμμάτων κάθε είδους,  

 η προσέγγιση, μελέτη και ανάλυση του πλαισίου μέσα στο οποίο 
διαμορφώνεται η ευρωπαϊκή πολιτική και πολιτιστική ταυτότητα, και η 
αξιοποίηση των αντίστοιχων προοπτικών και ευκαιριών, που διανοίγονται, 
ιδιαίτερα για την Τοπική Αυτοδιοίκηση, και τους Τοπικούς Φορείς, σε 
πολιτικό, οικονομικό και κοινωνικό επίπεδο, κ.λπ. 

 η οργάνωση σεμιναρίων, συμποσίων, συνεδρίων, διαλέξεων, επιστημονικών 
ημερίδων, κ.α., καθώς και η πραγματοποίηση κάθε είδους έντυπων ή και 
ηλεκτρονικών δημοσιεύσεων και εκδόσεων. 

 κ.λπ. . 

ΠΕΡΙΟΥΣΙΑ: Στο υπό ίδρυση Δημοτικό Νομικό Πρόσωπο δεν εισφέρεται, επί 
του παρόντος, ακίνητη περιουσία.   

Προτείνεται, όμως, με την παραχώρηση (όπως ελπίζεται) του σημερινού 
Δικαστικού Κτηρίου στον Δήμο Βέροιας, αυτό (το Κτήριο) να περιέλθει στο 
«Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών» του Δήμου Βέροιας, ώστε και ανάλογη (μόνιμη και 
περίλαμπρη) στέγη να αποκτήσει, αλλά και να μπορεί να διεκδικήσει, με καλύτερους 
όρους, την ευνοϊκότερη δυνατή αναβάθμισή του. 

 



 

 
 
ΠΟΡΟΙ: Πόροι του ιδρυόμενοι Δημοτικού Νομικού Προσώπου είναι:  
 (α) η ετήσια επιχορήγηση του Δήμου προς αυτό, ανερχόμενη στο 

ποσόν των 30.000,00 €,  
 (β) τυχόν επιχορηγήσεις του Κράτους ή άλλων Δημοσίων, Κοινωνικών 

και λοιπών Οργανισμών, Φορέων, Ιδρυμάτων, μη κερδοσκοπικών 
Οργανώσεων, Συλλόγων, κ.λπ.,  

 (γ) έσοδα προερχόμενα από την υλοποίηση ερευνητικών, μελετητικών, 
εκπαιδευτικών, επιμορφωτικών ή άλλων εθνικών ή ευρωπαϊκών 
προγραμμάτων,  

 (δ) κάθε είδους εισφορές, δωρεές, κληρονομίες και κληροδοσίες,  

 (ε) κάθε είδους χορηγίες από εθνικούς, ευρωπαϊκούς ή διεθνείς 
Οργανισμούς και Φορείς,  

 (ς) κάθε είδους έσοδα από την διάθεση των έντυπων και ηλεκτρονικών 
εκδόσεών του ή γενικότερα από την άσκηση των αρμοδιοτήτων και 
την εκτέλεση – παροχή των υπηρεσιών του,  

 (ζ) κάθε είδους πρόσοδοι από την κάθε μορφής περιουσία του. 

Από τις διατάξεις της απόφασης αυτής προκαλείται δαπάνη ύψους 30.000,00 
€ σε βάρος του Προϋπολογισμού του Δήμου έτους 2005, και ανάλογη δαπάνη για τα 
επόμενη έτη. 

Σε επόμενη Συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου θα καθορισθεί το Δ.Σ. 
του νέου Νομικού Προσώπου και θα προσδιορισθούν, κατά το δυνατόν, οι 
ειδικότεροι όροι λειτουργίας του.   

Θα πρέπει να καταβληθεί προσπάθεια για την έγκαιρη δημοσίευση της 
ιδρυτικής απόφασης, ώστε η συγκρότηση του Δ.Σ. να πραγματοποιηθεί στην επόμενη 
τακτική Συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου, δηλαδή την Δευτέρα 9 Μαΐου 
2005, ημερομηνία με ιδιαίτερο συμβολισμό, καθώς η 9η Μαΐου εορτάζεται σε όλη 
την Ευρωπαϊκή Ένωση ως η ΗΜΕΡΑ της ΕΥΡΩΠΗΣ. 

Επομένως, καλείται το Δημοτικό Συμβούλιο: 

 Α.- Να εγκρίνει την συζήτηση του εκτάκτου θέματος. 

 Β.- Να εγκρίνει την υποβολή στον Κύριο Υπουργό Δικαιοσύνης του 
αιτήματος παραχώρησης του Δικαστικού Κτηρίου στον Δήμο (με 
την τεκμηρίωση που αναφέρεται στην παρούσα εισήγηση). 

Γ.- Να εγκρίνει (κατά τα προεκτεθέντα) την σύσταση του Δημοτικού 
Νομικού Προσώπου Δημοσίου Δικαίου (του άρθρου 203 του Δ.Κ.Κ.), με την 
επωνυμία «Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών» Δήμου Βέροιας. 

Δ.- Να εγκρίνει την τροποποίηση του προϋπολογισμού. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Όπως είναι γνωστό, την Τετάρτη 20 Απριλίου και ώρα 12.30 
έρχεται ο υπουργός  Δικαιοσύνης κ. Παπαληγούρας, ύστερα από πρόσκληση του 
Δήμου προκειμένου να κάνει την τελετή θεμελίωσης του νέου δικαστικού μεγάρου 
της Βέροιας. Η προοπτική λειτουργίας ενός σύγχρονου δικαστικού μεγάρου 
εντάσσεται σ΄ ένα συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα και το κτίριο φαντάζομαι θα γίνει 
σε 2-3 χρόνια γιατί έχει 1000 μέρες συμβατική υποχρέωση. Σ΄ αυτά τα 3 χρόνια εμείς 
πρέπει να ετοιμαστούμε, να ζητήσουμε αυτό το κτίριο να παραχωρηθεί στον Δήμο 
γιατί είναι στενότατα συνδεδεμένο με την πόλη της Βέροιας, με τις μεγάλες στιγμές 
που έζησε η πόλη μας αλλά και με την καθημερινή ζωή της. Εκεί βρίσκεται το ηρώο, 
γίνονται οι επίσημοι εορτασμοί των εθνικών και τοπικών εορτών και ουσιαστικά η 
πλατεία Ωρολογίου αποτελεί την αυλή του δικαστικού μεγάρου. Η πλατεία 
Ωρολογίου, όπως ξέρετε, έχει ενταχθεί στο ολοκληρωμένο σχέδιο ανάπτυξης του  



 
 
 
ιστορικού κέντρου της πόλης και ήδη βρισκόμαστε στο τέλος προκειμένου να 
υποβάλουμε το τεχνικό δελτίο στην Περιφέρεια. Το νέο δικαστικό μέγαρο θα πρέπει 
να έχει ανάλογη συνέχεια με το προηγούμενο γιατί γίνεται πολύ συζήτηση ότι την 
επάνω πόλη την κρατούσαν οι δραστηριότητες του δικαστικού μεγάρου κι αν φύγει 
αυτό και δεν δοθεί με μία άλλη αντίστοιχη δραστηριότητα τότε θα ερημώσει. Ο 
καταλληλότερος φορέας για να τονώσει την κίνηση σ΄ αυτή την περιοχή είναι ο 
Δήμος Βέροιας γι’ αυτό και ζητούμε την παραχώρηση του κτιρίου. Για να είμαστε 
όμως πειστικοί στο υπουργείο Δικαιοσύνης πρέπει να δώσουμε μία σειρά από 
προτάσεις και τεκμηρίωση προκειμένου να παραχωρηθεί το κτίριο σε μας. Στο 
πλαίσιο αυτό και μέχρι να ολοκληρωθεί η μετεγκατάσταση του δικαστικού μεγάρου, 
ο Δήμος θα πρέπει να αναλάβει την μελέτη, συντήρηση αυτού του κτιρίου έτσι ώστε 
όταν φύγουν από εκεί οι δικαστικές υπηρεσίες να μπορεί να χρησιμοποιηθεί. Για την 
παραχώρηση του κτιρίου πρέπει να σχεδιάσουμε και να στεγάσουμε κάποιες 
λειτουργίες, η μία απ΄ αυτές προτείνουμε  να γίνεται εκεί η παρουσίαση του 
τουριστικού πολιτιστικού πολυθεάματος που τώρα γίνεται στο κτίριο των βλάχων. 
Μία δεύτερη δράση που μπορεί να στεγαστεί εκεί είναι η αρχιτεκτονική κληρονομιά, 
το αρχείο του καθηγητή κ. Μουτσόπουλου που τώρα στεγάζουμε στο Ινστιτούτο 
Παραδοσιακής Αρχιτεκτονικής στο κτίριο Μπέκα. Μία άλλη λειτουργία είναι το 
Κέντρο Φιλοσοφικών Ερευνών που πήραμε απόφαση να το στεγάσουμε στα Γενικά 
Αρχεία του Κράτους. Άλλη δράση που μπορεί να αναπτυχθεί είναι η ιστορία της 
πόλης και να γίνει εκεί το κέντρο της. Ολες αυτές όμως οι δράσεις είναι 
συμπληρωματικές γιατί η κύρια δράση που πρέπει να στεγαστεί είναι το Κέντρο 
Ευρωπαϊκών Μελετών με τη μορφή Νομικού Προσώπου που απόψε θα 
αποφασίσουμε αν θέλουμε να το ιδρύσουμε ή όχι. Αυτό θα αξιοποιήσει μία σειρά από 
νέους συμπολίτες που έχουν κάνει αντίστοιχες σπουδές. Η πόλη μας θα αποτελέσει 
τον ευρωπαϊκό βραχίονα συνδέοντας στενά και αποδοτικά την τοπική αυτοδιοίκηση 
με την Ευρώπη. Εφόσον λοιπόν σήμερα το Δημ. Συμβούλιο συμφωνήσει, μπορούν να 
εκπορευτούν δύο αποφάσεις. Η μία είναι να εξουσιοδοτηθεί ο Δήμαρχος να 
καταθέσει μεθαύριο στον υπουργό ένα ολοκληρωμένο και τεκμηριωμένο υπόμνημα 
για την παραχώρηση του κτιρίου και να εγκριθεί η σύσταση του νομικού προσώπου 
σύμφωνα με το άρθρο 203 του Κοιν. Κώδικα που θα καθορισθεί η επωνυμία που 
ανέφερα και οι σκοποί. Οι πόροι του νέου Νομικού Προσώπου θα είναι η ετήσια 
επιχορήγηση του Δήμου 30.000 ευρώ και από εθνικούς και ευρωπαϊκούς πόρους. Εάν 
όλα πάνε καλά και εγκριθούν τα δύο θέματα που έβαλα απόψε, στις 9 Μαίου που θα 
ξανασυνεδριάσει το Δημ. Συμβούλιο και είναι η Ημέρα της Ευρώπης θα έχουμε την 
χαρά να ορίσουμε και το πρώτο Δ.Σ. αυτού του Νομικού Προσώπου. Ζητάω και πάλι 
το Σώμα να εγκρίνει την υποβολή στον υπουργό του υπομνήματος για την 
παραχώρηση του δικαστικού μεγάρου και να εγκρίνει την σύσταση Δημοτικού 
Νομικού Προσώπου με τον τίτλο «Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών Δήμου Βέροιας» 
και να κάνει την αντίστοιχη τροποποίηση για την μεταφορά από το αποθεματικό των 
30.000,00 ευρώ για το νεοσύστατο Νομικό Πρόσωπο. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Μηλιόπουλος: Στην πρόταση που θα κάνουμε για την παραχώρηση του 

κτιρίου θα περιλαμβάνεται και η συγκεκριμένη χρήση; 
Δήμαρχος: Είπα ολοκληρωμένη, τεκμηριωμένη πρόταση δηλ. την 

παραχώρηση του ακινήτου προκειμένου να στεγάσουμε αυτό το Νομικό Πρόσωπο 
μαζί με όλες τις άλλες λειτουργίες που προανέφερα. 

Γκαμπέσης: Ο,τι και να γίνεται στην πόλη κε Δήμαρχε είναι καλό, αλλά έχει 
γίνει συνεργασία με άλλους φορείς ώστε να γίνει το καλύτερο γι’ αυτή την 
περίπτωση; Γιατί κτίρια σαν κι αυτό δεν υπάρχουν πολλά κι επομένως όποια επιλογή 
κάνουμε να είναι η καλύτερη δυνατή. Πόσα Νομικά Πρόσωπα έχει ο Δήμος Βέροιας 
σε σύγκριση με τον Δήμο Αθηνών και θέλουμε  ένα ακόμη; 

Δήμαρχος: Δεν έκανα καμία συνεργασία με κανέναν φορέα προκειμένου να 
ζητήσω αυτό το κτίριο και να κάνω αυτή την πρόταση. Στο Δημ. Συμβούλιο κάνω 
διάλογο. 

 



 
 
 
 
Πρόεδρος: Εσείς βάζετε τα θέματα κε Γκαμπέση και ο κ. Δήμαρχος αν θέλει 

απαντάει, δεν υποχρεούται, βάσει κανονισμού του Κώδικα, ν΄ απαντήσει. 
Τροχόπουλος: Μήπως θα ήταν καλύτερο να μην αποκλείσουμε και άλλες 

χρήσεις σ΄ αυτό το κτίριο; Εκεί θα μπορούσε π.χ. να στεγαστεί ένα επανδρωμένο 
Δημοτικό Ωδείο. 

Σοφιανίδης; Η στέγαση ενός φορέα στα δικαστήρια είναι ένα πολύ σοβαρό 
θέμα και μήπως θα έπρεπε να βάλουμε χρονικά περιθώρια ώστε να το δούμε σε 
κάποια άλλη συνεδρίαση; 

Παπαστεργίου: Από την εισήγησή σας κ. Δήμαρχε θεωρώ ότι το νέο Νομικό 
Πρόσωπο του Δήμου είναι πολύ σοβαρή υπόθεση και η λειτουργία του σίγουρα 
χρειάζεται τόσο επιστημονική  όσο και τεχνοκρατική υποστήριξη. Από πού θα την 
έχει αυτή; Μήπως θα ήταν καλύτερο να ορίσουμε ότι θα ιδρύσουμε αυτό το Νομικό 
Πρόσωπο αλλά να έχουμε μία ολοκληρωμένη εισήγηση, να την μελετήσουμε και να 
κάνουμε προτάσεις πάντα προς την θετική κατεύθυνση; 

Δήμαρχος: Κάνουμε την πρόταση για να δείξουμε στον υπουργό ότι είμαστε 
έτοιμοι να λειτουργήσουμε αυτό το Νομικό Πρόσωπο και να ξεκινήσουν οι 
διαδικασίες παραχώρησης του χώρου. Αυτό θα λειτουργήσει όπως λειτουργεί το 
Ινστιτούτο Παραδοσιακής Αρχιτεκτονικής που δεν χρειάζεται επιστημονική 
στελέχωση. Εφόσον ιδρυθεί το Νομικό Πρόσωπο τότε θα δούμε και για τη 
στελέχωση. Εγώ μίλησα για την αξιοποίηση νέων συμπολιτών που έχουν κάνει 
αντίστοιχες σπουδές. 

Ορφανίδης: Θα ήθελα ο κ. Δήμαρχος να μας εξηγήσει τι είναι αυτός ο 
μεγαλότιτλος «Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών» γιατί εγώ προσωπικά δεν κατάλαβα 
την χρήση του, πώς θα λειτουργεί και τι θα προσφέρει. Ολες αυτές οι δραστηριότητες 
που αναφέρατε κ. Δήμαρχε πιστεύετε ότι είναι εφάμιλλες με τη δραστηριότητα και 
την κίνηση που είχαν τα δικαστήρια; 

Δήμαρχος: Θα σας διαβάσω κε Ορφανίδη για να δείτε ποιοι είναι οι σκοποί 
του Κέντρου Ευρωπαϊκών Μελετών. Αυτοί είναι: η συστηματική παρακολούθηση, 
ανάλυση, ερμηνεία και αξιολόγηση των εξελίξεων στον ευρωπαϊκό χώρο και 
ιδιαίτερα στους άξονες της περιφερειακής πολιτικής και της ευρωπαϊκής 
ολοκλήρωσης. Η μελέτη και έρευνα θεμάτων ευρωπαϊκής ενοποίησης με έμφαση στα 
αποτελέσματα και τις συνέπειές τους στην λειτουργία, την απόδοση και την 
συνεργασία των τοπικών και περιφερειακών αρχών. Η συμμετοχή σε εθνικά, 
κοινοτικά ή διεθνή προγράμματα εκπαίδευσης, κατάρτισης και επιμόρφωσης με 
έμφαση στην διάχυση των γνώσεων και πληροφοριών για το ευρωπαϊκό γίγνεσθαι 
στην τοπική κοινωνία και στην ενθάρρυνση της ευρύτερης δυνατής συμμετοχής των 
πολιτών. Η συμμετοχή σε εθνικά, ευρωπαϊκά και διεθνή ερευνητικά και άλλα 
προγράμματα. Η μελέτη, ανάλυση και κατάλληλη αξιοποίηση επίκαιρων ζητημάτων 
ευρωπαϊκής πολιτικής (και ιδιαίτερα της περιφερειακής και περιβαλλοντικής), καθώς 
και των προβλημάτων προσαρμογής και ενεργού συμμετοχής της Ελληνικής Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης και ιδιαίτερα του Δήμου Βέροιας, των Νομικών Προσώπων και των 
Επιχειρήσεών του, στην πορεία και την εξέλιξη της ευρωπαϊκής οικονομικής και 
πολιτικής ολοκλήρωσης. Η προαγωγή και μετάδοση της γνώσης στο πεδίο των 
ευρωπαϊκών σχέσεων και ιδιαίτερα η καλλιέργεια, ανάδειξη και εμπέδωση, σε τοπικό 
επίπεδο των αρχών πάνω στις οποίες οικοδομείται η ευρωπαϊκή ιδέα και ασκείται 
ιδιαίτερα η ευρωπαϊκή περιφερειακή πολιτική. Η διεξαγωγή επιστημονικών ερευνών 
και μελετών. Η συνεργασία με εξειδικευμένους εθνικούς, ευρωπαϊκούς και διεθνείς 
δημόσιους, αυτοδιοικητικούς, κοινωνικούς, ιδιωτικούς ή μη κερδοσκοπικούς Φορείς 
και Οργανισμούς που αναπτύσσουν ανάλογες ερευνητικές, μελετητικές, 
εκπαιδευτικές και λοιπές δραστηριότητες και πρωτοβουλίες, η πραγματοποίηση 
συναντήσεων, εκδηλώσεων και η ανταλλαγή εμπειριών με ανάλογους τοπικούς, 
περιφερειακούς, εθνικούς, κοινοτικούς ή διεθνείς Φορείς και η εφαρμογή κοινών 
προγραμμάτων κάθε είδους. Η προσέγγιση, μελέτη και ανάλυση του πλαισίου μέσα  



 
 
στο οποίο διαμορφώνεται η ευρωπαϊκή πολιτική και πολιτιστική ταυτότητα και η 
αξιοποίηση των αντίστοιχων προοπτικών και ευκαιριών, που διανοίγονται ιδιαίτερα 
για την Τοπική Αυτοδιοίκηση και τους Τοπικούς φορείς σε πολιτικό, οικονομικό και 
κοινωνικό επίπεδο κ.λ.π. Η οργάνωση σεμιναρίων, συμποσίων, συνεδρίων, 
διαλέξεων, επιστημονικών ημερίδων κ.α. καθώς και η πραγματοποίηση κάθε είδους 
έντυπων ή και ηλεκτρονικών δημοσιεύσεων και εκδόσεων. Μ΄ αυτό το Κέντρο 
Ευρωπαϊκών Μελετών συνάδει και η λειτουργία του Ινστιτούτου Παραδοσιακής 
Αρχιτεκτονικής, του Κέντρου Φιλοσοφικών Ερευνών, η παρουσίαση πολυθεάματος 
για την πόλη. Ζωή θέλουμε να δώσουμε στην πόλη, άνθρωποι να πάνε στην πλατεία 
κι όλα αυτά νομίζω ότι αλληλοσυμπληρώνονται. 

Ουσουλτζόγλου: Θέλω μία σαφή απάντηση. Γίνεται μία πρόταση για να 
ενισχύσει το αίτημα; Γιατί όλα τα υπόλοιπα είναι ατάκτως ερημένα. Δεν θα 
εντυπωσιαστούμε εδώ μεταξύ μας λέγοντας θα κάνουμε το  ένα και το άλλο. 

Δήμαρχος: Θέλουμε να πάρουμε το κτίριο για να στεγάσουμε αυτή την 
μεγάλη δράση, την αναπτυξιακή για την πόλη μας. 

Πρόεδρος: Και για να ισχυροποιηθεί αυτή η πρόταση θέλουμε μία απόφαση 
Δημ. Συμβουλίου. Ορίστε Τοποθετήσεις. 

Πουλασουχίδης: Μου φαίνεται κε Πρόεδρε έχουμε παρεξηγήσει την έννοια 
του εκτάκτου. Ο κανονισμός είναι σαφής ότι ένα θέμα είναι έκτακτο και ψηφίζεται 
γιαυτό το λόγο από το Δημ. Συμβούλιο όταν συντρέχουν λόγοι που να συνηγορούν 
και μάλιστα λόγοι τέτοιοι που να αποδεικνύουν ότι τυχόν αναβολή θα δημιουργήσει 
ζημία για τον Δήμο. Ο κ. Δήμαρχος πρότεινε να συζητήσουμε εκτάκτως το θέμα της 
παραχώρησης του κτιρίου των δικαστηρίων και μετά προχώρησε στη σύσταση του 
Νομικού Προσώπου που σε καμία περίπτωση δεν είναι έκτακτο και μου δημιουργεί 
την εντύπωση ότι προσπαθούμε να το περάσουμε άρον άρον πριν προλάβει να γίνει 
συζήτηση, πριν προλάβουν να πέσουν ιδέες για κάποια άλλη χρήση ή για το τι 
σκοπούς μπορεί να έχει αυτό το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών. Οσον αφορά αυτά τα 
μεγαλόπνοα που ακούστηκαν για τους σκοπούς και στόχους του Κέντρου, αν 
κατεβάσω μία ιστοσελίδα από το ίντερνετ μπορώ να σας βγάλω ένα επίσης 
μεγαλόσχημο καταστατικό και όπου λέει η «τοπική κοινωνία» να βάλω Βέροια. Η 
σύσταση ενός Δημοτικού Νομικού Προσώπου, πέραν των άλλων απαιτεί και μία 
οικονομοτεχνική μελέτη. Υπάρχει αυτή η μελέτη; Αυτή η ίδρυση του Νομικού 
Προσώπου πώς ταιριάζει με τη λογική του κ. Δημάρχου που πρέσβευε ότι ο Δήμος 
έχει πολλά Νομικά Πρόσωπα; Τα έκτακτα θέματα δεν πρέπει να τα περνάμε πρόχειρα 
αλλά πρέπει να έχουν μία τεκμηριωμένη εισήγηση και όχι μόνο το θέμα της 
σύστασης του Κέντρου Ευρωπαϊκών Μελετών αλλά ακόμη και της παραχώρησης. 
Επιμένω ότι το οίκημα σαν ακίνητο ανήκει στο ΤΑΧΔΥΚ, αυτή η περιουσία λοιπόν 
δεν είναι του Υπουργείου Δικαιοσύνης. Το γεγονός ότι ο υπουργός Δικαιοσύνης θα 
πρέπει να έχει μία άποψη ή να επηρεάζει την άποψη του ΤΑΧΔΥΚ δεν σημαίνει ότι 
θα ψηφίσω αίτημα προς τον υπουργό για την παραχώρηση του κτιρίου στον Δήμο και 
να κινδυνεύω να πάρω μία απάντηση ότι αυτό δεν ανήκει σ΄ αυτόν αλλά σ΄ ένα 
Νομικό Πρόσωπο στο οποίο δεν μετέχει. Ο κ. Δήμαρχος είπε ότι ο εργολάβος έχει 
συμβατικό χρόνο 1000 ημερών με τη διαφορά όμως ότι αυτή είναι η πρώτη φάση κι 
ακολουθούν άλλες δύο. Ο εκτιμώμενος χρόνος κατασκευής του δικαστικού μεγάρου, 
εφόσον και οι δύο επόμενες φάσεις δημοπρατηθούν εγκαίρως και δεν υποβληθούν 
ενστάσεις, θα ολοκληρωθεί σε πέντε χρόνια. Αυτή λοιπόν η απόφαση που θέλετε να 
πάρουμε είναι εντελώς άκαιρη. Να σας υπενθυμίσω ότι ανάλογο αίτημα και μάλιστα 
στο πόδι έγινε στον αείμνηστο Γιαννόπουλο όταν είχε έρθει στη Βέροια. Κλείνοντας, 
επανέρχομαι και σημειώνω τρία σημεία: 1ον έκτακτο θέμα δεν σημαίνει πρόχειρο 
θέμα, 2ον έκτακτο θέμα δεν σημαίνει ότι βάζουμε κι άλλα δύο θέματα από πίσω και 
3ον σύσταση Νομικού Προσώπου για να εγκριθεί από το Δημ. Συμβούλιο απαιτείται 
από τον κώδικα οικονομοτεχνική μελέτη την οποία μέχρι στιγμής δεν άκουσα ότι 
υπάρχει. 



 
 
Κουρουζίδης: Καλύφθηκα από τον συνάδελφο αλλά θα ήθελα να επισημάνω 

ένα μόνο σημείο πως πραγματικά κε Δήμαρχε αυτό το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών 
και όλα τα άλλα που θέλετε να ενταχθούν στο συγκεκριμένο κτίριο, εφόσον όλα πάνε 
καλά, δεν μ΄ έπεισε ότι αυτή η διαδικασία θα ωφελήσει στην άνοδο της 
εμπορικότητας στην πλατεία Ωρολογίου. 

Ουσουλτζόγλου: Καλύφθηκα σε πολλά από τον κ. Πουλασουχίδη και οφείλω 
να πω ότι είναι πραγματικά κρίμα, με πονάει και με θλίβει, που τα πάντα, σοβαρά ή 
μη, τίθενται σ΄ αυτή την αίθουσα εδώ και δύο χρόνια τόσο πρόχειρα. Το πρώτο θέμα 
θα μπορούσε να περάσει τυπικά και να το ζητήσουμε από τον υπουργό εφόσον 
ανήκει στο υπουργείο του γιατί εδώ τέθηκε κάτι από τον κ. Πουλασουχίδη που 
μάλιστα ήταν και σαφής σ΄ αυτό που είπε. Το πρώτο σκέλος λοιπόν θα μπορούσε να 
περάσει εύκολα, ακόμη και με μία προσυνεννόηση μεταξύ των επικεφαλής των 
δημοτικών παρατάξεων και σε συνεννόηση βέβαια και με τους συναδέλφους μας. 
Θέλω να επιμείνω ότι πρέπει να διευκρινιστεί απολύτως εάν είναι του υπουργείου 
Δικαιοσύνης γιατί αντί να κάνουμε μία σοβαρή κίνηση προς τη σωστή κατεύθυνση, 
μάλλον θα κάνουμε ένα ατόπημα. Βέβαια σήμερα συζητάμε για το αυτονόητο γιατί 
πάντα οι Δήμαρχοι όταν ερχόταν ο υπουργός Δικαιοσύνης κάτι ζητούσαν ενώ τώρα 
φυσικά υπάρχει ζήτημα και αντικείμενο. Καταλαβαίνω ότι για να ζητήσετε το κτίριο 
απ΄ όποιον ανήκει θα πρέπει να παραθέσουμε και μία χρήση. Μάλιστα θα ήθελα κι 
εσείς να κατανοήσετε, όταν διεκδικώντας το πανεπιστημιακό τμήμα κάποιοι 
προκειμένου να πετύχουμε τον στόχο είχαν πει να το στεγάσουμε στη Στέγη κάτι που 
εσείς ειρωνευτήκατε. Δεν μπορώ να διανοηθώ όμως ότι έρχονται τόσο σημαντικά 
θέματα, που πράγματι είναι ανάσες για την πόλη, σ΄ ένα έκτακτο θέμα και ενίσταμαι. 
Εάν ξεκινάμε να κάνουμε κάτι σ΄ αυτή την πόλη να το κάνουμε με μεγαλεπήβολο 
σχέδιο, αν θέλουμε να πάρουμε μερτικό από τον τουρισμό πρέπει να δούμε τα 
πράγματα με σοβαρότητα. Δεν ξέρω αν θα συμφωνούσα το αρχείο Μουτσόπουλου να 
πάει σε ένα δωμάτιο ή το Κέντρο Φιλοσοφικών Ερευνών. Αυτά τα πράγματα πρέπει 
να τα συζητήσουμε. Η ιστορία της  πόλης είναι η πρόταση που έκανα προ ημερησίας 
διατάξεως αλλά είναι ένα πάρα πολύ σοβαρό ζήτημα και που χρειάζεται όχι μόνο 
αυτό το κτίριο αλλά ακόμη ένα τόσο. Δεν έχω καμία αντίρρηση να δημιουργηθεί 
Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών αλλά στον καιρό του, φέρτε το στο επόμενο δημ. 
συμβούλιο, δώστε μας εισηγητικά να τα μελετήσουμε και μετά. Εγώ λέω να 
εξουσιοδοτηθεί ο Δήμαρχος για το υπόμνημα αλλά όσον αφορά τη σύσταση Νομικού 
Προσώπου να το φέρετε τακτικό θέμα γιατί δεν μπορώ με μία ανάγνωση πέντε 
πραγμάτων να πω ναι.  Εγώ θα ήθελα να το συζητήσω και με τη δημοτική μου ομάδα, 
τους συνεργάτες μου και με όλους του ειδικούς που θα μπορούσα και να έρθω εδώ 
έτοιμη με όλες τις προτάσεις. 

Γκαμπέσης: Οτιδήποτε γίνεται στην πόλη μας είναι ευπρόσδεκτο αρκεί να 
εξασφαλιστεί η βιωσιμότητά του ώστε να μην είναι ράβε – ξήλωνε όπως δυστυχώς με 
άλλα έργα που έγιναν στο παρελθόν κάτι που πληρώνουμε όλοι μας, είτε πιστεύουμε 
καταρχήν σ΄ ένα έργο, είτε όχι. Είπατε ότι μετά από 3-5 χρόνια θα ήταν έτοιμο το 
δικαστικό μέγαρο προς χρήση και θεωρώ ότι όλη αυτή η κουβέντα έπρεπε να είναι 
προϊόν μιας ζύμωσης, μιας προσπάθειας όλων των φορέων, καταρχήν του 
Δικηγορικού Συλλόγου κατά δεύτερον του Εμπορικού Συλλόγου, του Νομάρχη, του 
Νομ. Συμβουλίου, των βουλευτών του νομού μας και όλων των φορέων της 
εκκλησίας, των φορέων που ζουν, συμμετέχουν και δραστηριοποιούνται σ΄ αυτή την 
πόλη ώστε ό,τι προκύψει να είναι έργο που θ΄ αντέξει στο χρόνο. Αδυνατώ να 
καταλάβω το επείγον. Για να κάνουμε ακόμη ένα Νομικό Πρόσωπο από τα πολλά 
που λέγαμε και ακούγαμε στο παρελθόν ότι  έχει ο Δήμος Βέροιας; Για να 
μπορέσουμε να εξασφαλίσουμε τι μετά από 5 χρόνια;  Αποδείχθηκε περίτρανα μέσα 
σ΄ αυτή την αίθουσα πως όταν υπάρχει συναίνεση όλων των πολιτικών φορέων κι 
ακούσαμε από το στόμα του κ. Δημάρχου να ευχαριστεί εκπροσώπους που βοήθησαν 
τα μέγιστα για να προχωρήσει το ιδιοκτησιακό θέμα του πανεπιστημίου και 



 
 

στρατοπέδου. Αρα χρειαζόμαστε συναίνεση σ΄ όλα τα θέματα κι όχι μόνο εκεί που 
έχουμε ανάγκη. Θεωρώ λοιπόν ότι είναι καλό να έρθει αυτό το κτίριο στον Δήμο 
αλλά δεν μπορώ να συμφωνήσω για το κατεπείγον του θέματος, για τη μη 
συνεργασία με τους φορείς, για την αποκλειστική και πρόχειρη αντιμετώπιση του 
θέματος μόνο από μία συγκεκριμένη άποψη και όχι από όλους τους συμπολίτες μας 
ενώ οφείλουμε να έχουμε άποψη που να βασίζεται σε στάνταρ δεδομένα και όχι σε 
μεγάλα παχιά λόγια, μεγάλες επικεφαλίδες που θα μου επιτρέψετε να έχω επιφύλαξη 
όσον αφορά το ζητούμενο αποτέλεσμα δηλ. την οικονομική αναβάθμιση της περιοχής 
και της πόλης μας. 

Ορφανίδης: Δεν χρειαζόταν κε Δήμαρχε να κάνετε τον κόπο να διαβάσετε 
επιγραμματικά όλες αυτές τις χρήσεις του Κέντρου Ευρωπαϊκών Μελετών. Εάν μας 
λέγατε ότι είναι ένα κέντρο προπαγάνδας των αντιλαϊκών ευρωπαϊκών ορέξεων θα το 
καταλαβαίναμε πολύ εύκολα. Επειδή εμείς με τα πολλά λόγια δεν χορταίνουμε, σ΄ 
αυτό το ζήτημα είμαστε κάθετα αντίθετοι. Όταν έγινε η μελέτη της πλατείας 
Ωρολογίου είχα πει να ταλαιπωρήσουμε λίγο τον κ. Καλογήρου βλέποντας και τις 
χρήσεις των ιστορικών κτισμάτων που υπάρχουν εκεί αλλά κανένας δεν μ΄ έδωσε 
σημασία και σήμερα ερχόμαστε να συζητήσουμε έκτακτα τι χρήση θα έχει αυτό το 
κτίριο. Για ποιο λόγο κ. Δήμαρχε όλα τα μεγάλα ζητήματα έρχονται έκτακτα; Δεν 
είναι καλό να μας εκπλήσσετε συνέχεια με προτάσεις, ίσως θα είναι καλύτερα να το 
συζητάτε από πριν, να το δουλέψουμε κι εμείς στο μυαλό μας και να έρθουμε εδώ 
προετοιμασμένοι. Εγώ θα συμφωνούσα να καταθέσουμε το αίτημά μας στον υπουργό 
αλλά προς Θεού μην κάνουμε συζήτηση εδώ για το τι χρήση θα δώσουμε. Εγώ 
προσωπικά δεν πείσθηκα από καμία από τις χρήσεις που είπατε εδώ και είμαι σε 
αδυναμία να προτείνω. Εάν αποτύχουμε στη χρήση αυτού του κτιρίου τότε θα 
αποτύχουμε και στην πλατεία Ωρολογίου όσο καλαίσθητη κι αν γίνει. Θα πρότεινα να 
διαγράψετε το δεύτερο θέμα όσον αφορά τη χρήση και το Νομικό Πρόσωπο και δεν 
νομίζω ότι ο κ. υπουργός όταν ζητήσετε το κτίριο θα σας ρωτήσει τι θα το κάνετε. 

Δελαβερίδης: Απ΄ ότι ακούστηκε από τους προλαλήσαντες πιστεύω ότι δεν 
έχει κανείς αντίρρηση για την παραχώρηση. Το θέμα όμως είναι διαδικαστικό δηλ. 
καταρχάς ο Δήμαρχος στην εισήγησή του λέει ότι ο υπουργός κ. Παπαληγούρας πήρε 
πρόσκληση από τον Δήμαρχο. Πώς στέλνετε πρόσκληση κ. Δήμαρχε πρόσκληση 
χωρίς να μας ρωτήσετε και για ένα δικαστικό μέγαρο. Εγώ είμαι αντίθετος όπως 
ήσασταν κι εσείς με τη δημιουργία πολλών νομικών προσώπων που είχε αυτός ο 
Δήμος και λέγατε ότι θα τα συγχωνεύσετε, θα τα εξαφανίσετε ενώ τώρα δημιουργείτε 
κι άλλο νομικό πρόσωπο. Το πιο σωστό απ΄ όλα που ακούστηκαν είναι ότι πρώτα 
ψάχνουμε το ιδιοκτησιακό, ακούστηκε από τον συνάδελφο ότι δεν είναι του 
υπουργείου Δικαιοσύνης κι εμείς θα πάρουμε απόφαση και θα ζητήσουμε αλλά «ουκ 
αν λάβεις παρά του μη έχοντος». Πρώτα να δούμε το ιδιοκτησιακό, τα λέμε 
προφορικά στον υπουργό εφόσον τον καλέσαμε παράτυπα κι από εκεί και πέρα 
βλέπουμε και σε καμία περίπτωση δεν θα πρέπει να πάρουμε μία πρόχειρη απόφαση 
για ένα πολύ σπουδαίο θέμα. 

Πουλασουχίδης: Απευθύνομαι σε σας κε Πρόεδρε. Ο κ. Δήμαρχος ζήτησε ένα 
θέμα ως έκτακτο που ήταν το αίτημα προς τον υπουργό Δικαιοσύνης για 
παραχώρηση της χρήσης των παλιών δικαστηρίων και το οποίο ψηφίστηκε. Στην 
εισήγηση του θέματος όμως προσθέτει και δεύτερο θέμα που είναι η σύσταση του 
νομικού προσώπου που δεν ψηφίστηκε από το Δημ. Συμβούλιο να συζητηθεί 
εκτάκτως και συνεπώς υπάρχει διαδικαστικό πρόβλημα. Πριν προχωρήσουμε ή θα 
πρέπει να τεθεί θέμα να ψηφιστεί για να είναι τυπικά εντάξει ή δεν μπορούμε να 
προχωρήσουμε. 



 
 
 
Πρόεδρος: Όταν τοποθετηθήκατε κε Πουλασουχίδη την πρώτη φορά απόρησα 

γιατί ο κ. Δήμαρχος εισήγαγε το θέμα αναφερόμενος και στις δύο προεκτάσεις του 
και ζήτησε να συζητηθεί εκτάκτως λόγω της έλευσης του κ. Παπαληγούρα και η 
πρότασή του αφορούσε αφενός μεν  την υποβολή πρότασης Δημ. Συμβουλίου και 
αφετέρου δε την ίδρυση Νομικού Προσώπου και που το Σώμα αποφάσισε ομόφωνα 
να συζητηθεί. Κατά συνέπεια δεν υπάρχει διαδικαστικό θέμα και δεν ξέρω αν σας 
ικανοποίησα. 

Πουλασουχίδης: Αφού είναι ένα το θέμα μπορείτε να μας βάλετε τίτλο σ΄ 
αυτό; 

Δήμαρχος: Διάβασα και τον τίτλο του θέματος και την αιτιολόγηση. Ο τίτλος 
είναι υποβολή πρότασης για παραχώρηση στον Δήμο Βέροιας του Δικαστικού 
κτιρίου της πλατείας Ωρολογίου και ίδρυση του Νομικού Προσώπου «Κέντρο 
Ευρωπαϊκών Μελετών». 

Πουλασουχίδης: Εσείς κε Δήμαρχε μπορεί να λέτε ότι είναι ένα θέμα αλλά 
είναι δύο. 

Πρόεδρος: Το θέμα το εισήγαγε ο κ. Δήμαρχος ενιαία, διάβασε ολόκληρο τον 
τίτλο, το Σώμα αποφάσισε ομόφωνα τη συζήτηση εκτάκτως κι επί της ουσίας έχουμε 
την διττή μορφή όσον αφορά την απόφαση. 

Δήμαρχος: Η κα Ουσουλτζόγλου στα προ ημερήσιας διατάξεως θέματα είπε 
ότι θα περίμενε να δει τι κάνει ο Δήμαρχος για την παραχώρηση αφού έρχεται ο 
υπουργός Δικαιοσύνης. Αν ο Δήμαρχος δεν ερχόταν προετοιμασμένος με 
τεκμηριωμένη πρόταση, αύριο θα έγραφαν οι εφημερίδες με μεγάλους τίτλους ότι 
έρχεται ο υπουργός και ο Δήμαρχος δεν έχει έτοιμη πρόταση αλλά τώρα που υπάρχει 
τεκμηριωμένη πρόταση ψάχνουμε και βρίσκουμε κωλύματα, βάζουμε διαδικαστικά 
τερτίπια, αιφνιδιασμούς κ.α. Ακυρο λέει ο κ. Πουλασουχίδης το αίτημα για 
παραχώρηση ενώ η κα Ουσουλτζόγλου ότι δεν σας είπα τίποτα για την παραχώρηση 
του κτιρίου. Μπορείτε να μου πείτε κε Πουλασουχίδη με ποια διάταξη του δημοτικού 
– κοινοτικού κώδικα προβλέπεται οικονομοτεχνική μελέτη για τη σύσταση Νομικού 
Προσώπου; Οικονομοτεχνικές μελέτες απαιτεί η σύσταση των Δημοτικών 
Επιχειρήσεων και μάλιστα σας είπα με ποιο άρθρο το κάνουμε, το 203. Πολύ 
προχειρότητα ακούστηκε απόψε εδώ, ατάκτως ερημένα τα θέματα ενώ είναι μία 
ολοκληρωμένη και τεκμηριωμένη πρόταση. Πώς θα βλέπατε αύριο κύριοι 
συνάδελφοι να επιδίδονται προτάσεις στον κ. υπουργό Δικαιοσύνης από τη 
Νομαρχία, από τον Δικηγορικό Σύλλογο και άλλους φορείς που να ζητούν αυτό το 
κτίριο με μία τεκμηριωμένη πρότασή τους κι εμείς πηγαίναμε με άδεια τα χέρια; 
Εμείς όμως βγήκαμε πάλι μπροστά και όχι πρόχειρα, όπως βγήκαμε για την ίδρυση 
της Πολυτεχνικής Σχολής, για το Κέντρο Εκπαίδευσης Ενηλίκων και με το Μουσείο 
Εκπαίδευσης. Ετσι βγαίνουμε μπροστά και με το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών γιατί 
σε πολύ λίγο καιρό θα διαβάσετε από τον τοπικό και πανελλήνιο Τύπο να 
συζητούνται θέματα ευρωπαϊκών μελετών. Τρέχουμε, προλαβαίνουμε και παίρνουμε 
ό,τι δεν μπορούν να πάρουν οι άλλοι. Καμιά φορά και με την προχειρότητα 
επιτυγχάνουμε μόνο που δεν ήμασταν ποτέ πρόχειροι γιατί όλες οι μεγάλες επιλογές 
μας πέτυχαν. Εμείς δεν βγαίνουμε να δίνουμε τακτικά συνεντεύξεις και να 
διαφημίζουμε το έργο μας, αφήνουμε εσάς να λέτε ότι κάνουμε πρόχειρες δουλειές 
και ο λαός της πόλης κρίνει.  

Δεν είναι πρόταση από τον ουρανό κε Ορφανίδη και ούτε  πάμε να 
προκαταλάβουμε την χρήση του κτιρίου, είναι τεκμηριωμένη πρόταση άσχετα αν 
εσείς πολιτικοφιλοσοφικά συμφωνείτε ή όχι με την Ευρώπη, με τη λειτουργία ή όχι 
της Ευρωπαϊκής Ενωσης αλλά το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών μόνον οφέλη μπορεί 
να φέρει στη Βέροια είτε η Ευρώπη είναι ενάντια στον εργαζόμενο λαό είτε δεν είναι. 
Εμείς πάμε να πάρουμε το κτίριο όχι μόνο με μία πρόταση αλλά σας διάβασα όλες τις  



 
 
συνοδευτικές δράσεις που μπορούμε να βάλουμε εκεί μέσα όπως το πολυθέαμα, το 
Ινστιτούτο Πολιτιστικής Κληρονομιάς, το Κέντρο Φιλοσοφικών Ερευνών, το Κέντρο 
Ιστορίας και άλλες υποστηρικτικές δράσεις αυτής της κύριας. Δεν σε χαρίζει κανένας 
τίποτα αν δεν παλέψεις κι αν δεν τον πείσεις ότι εδώ κάνεις έργο. Δεν ρώτησα για να 
προσκαλέσω τον υπουργό, μπορεί να ήταν λάθος μου και καταδικάστε με γι’ αυτή 
μου την πράξη. Είχε όντως πολλά Νομικά Πρόσωπα ο Δήμος και γιαυτό 
συγχωνεύσαμε τους παιδικούς σταθμούς, τα αθλητικά κέντρα και τα ΚΑΠΗ και 
φτιάχνουμε ένα καινούργιο. Μακάρι να μας δοθεί η δυνατότητα από τον Δημοτικό 
Κώδικα να συγχωνεύσουμε και κάποιες δημοτικές επιχειρήσεις γιατί όπως σας είπα 
κι άλλη φορά είμαστε ο μόνος Δήμος στην Ελλάδα που έχουμε 14 δημοτικές 
επιχειρήσεις.  

Νομίζω κ. Πρόεδρε πως ούτε καν δευτερομιλία έπρεπε να γίνει, είναι πολύ 
σοβαρό και ουσιώδες το θέμα και οι συνάδελφοι μόνον με το άκουσμα του τίτλου του 
θέματος έπρεπε να ψηφίσουν ομόφωνα αν θέλουν στο τέλος της τετραετίας οι 
συνάδελφοι της αντιπολίτευσης να λένε ότι συμμετείχαν κι αυτοί σε μία λήψη 
απόφασης ενός μεγάλου θέματος. 

Πρόεδρος: Διευκρινιστικά όσον αφορά το ιδιοκτησιακό να πω ότι ανήκει στο 
ΤΑΧΔΥΚ που είναι νομικό πρόσωπο κι ανήκει στο υπουργείο Δικαιοσύνης. Ορίστε 
Δευτερολογίες. 

Πουλασουχίδης:  Εδώ συζητάμε για το Δημ. Συμβούλιο κι όχι για τους 
τίτλους των εφημερίδων ή για να δημιουργούμε εντυπώσεις. Όταν θέλουμε να 
συσταθεί ένα Νομικό Πρόσωπο δεν λέμε ότι βιαζόμαστε μη γράψουν κάτι οι 
εφημερίδες. Αυτοί οι φορείς κε Δήμαρχε που θα πάνε την Τετάρτη και βιάζεστε να 
τους προλάβετε πριν πάνε στον υπουργό Δικαιοσύνης κι εξασφαλίσουν την 
παραχώρηση αυτού του οικήματος πότε πληροφορήθηκαν ότι έρχεται ο υπουργός, 
πότε πήραν τις αποφάσεις και πάνε με υπομνήματα γιατί απ΄ ότι ξέρω η πρόσκληση 
είναι από τον Δήμο και τον Δικηγορικό Σύλλογο. Αν έχετε πληροφορίες ότι κάποιοι 
άλλοι βιάζονται και πάνε με αιτήματα αυτό δεν σημαίνει ότι εξασφάλισαν την 
παραχώρηση ακόμη κι αν πει ο κ. υπουργός ότι συμφωνεί. Θα έπρεπε λοιπόν εδώ να 
μας πείτε να αποφασίσουμε ότι δεν πρέπει να δεχθούμε καμία άλλη παραχώρηση ως  
Δήμος για ένα κτίριο που είναι στα όρια του Δήμου μας σε κάποια άλλη υπηρεσία ή 
φορέα κι όταν θα είμαστε έτοιμοι να πάμε με πλήρες αίτημα. Όταν εισαγάγατε το 
θέμα, είπατε ότι προτείνετε κι ένα έκτακτο θέμα για τον λόγο ότι έρχεται ο υπουργός 
Δικαιοσύνης που υπήρξε ομόφωνη απόφαση του Δημ. Συμβουλίου, στη συνέχεια 
όμως αποκαλύφθηκε και δεύτερο έκτακτο θέμα που είναι σαφώς ξεχωριστό δηλ. η 
σύσταση του νομικού προσώπου για το οποίο όμως κανείς δεν είναι έτοιμος πλην από 
εσάς. Δεν προηγήθηκε κάποιος διάλογος όχι μόνο με τους φορείς της πόλης που 
μπορεί να έχουν κάποιες ιδέες αλλά ούτε καν με τους συνεργάτες σας δεν 
συνεννοηθήκατε πιο μπροστά. Για να αποφασίσουμε εδώ αν είναι καλή αυτή η ιδέα 
θα έπρεπε και μεγαλύτερη ενημέρωση να έχουμε αλλά κυρίως περισσότερο χρόνο για 
να προετοιμαστούμε. Εχω την αίσθηση ότι προσπαθούμε να προκαταλάβουμε κάτι 
αλλά δεν μπορώ να διαβλέψω την αιτία και σκοπιμότητα. Αυτό που λέτε δηλ. να μην 
προλάβουν άλλοι πιστεύω δεν είναι λόγος. Πιστεύω θα δεχθεί και ο υπουργός ότι ο 
Δήμος Βέροιας έχει τον πρώτο λόγο για την χρήση αυτού του κτιρίου. Οσον αφορά 
την εξασφάλιση της δέσμευσης του υπουργού να ρωτήσω αν είστε σίγουρος κ. 
Δήμαρχε ότι την άλλη εβδομάδα ο κ. Παπαληγούρας θα είναι υπουργός Δικαιοσύνης. 
Εχουν περάσει τουλάχιστον τρεις υπουργοί ο κ. Γιαννόπουλος, ο κ. Πετσάλνικος και 
ο κ. Βενιζέλος σαν υπουργοί Δικαιοσύνης, σ΄ όλους τέθηκε αυτό το θέμα και όλοι 
είπαν ότι το βλέπουν θετικά. Δηλαδή τι θα εξασφαλίσουμε περισσότερο; Δεν είπα 
στην πρωτομιλία μου ότι είναι του υπουργείου Οικονομικών, το έθεσα σαν ερώτημα 
ότι δεν είναι του υπουργείου Δικαιοσύνης και τελικά επιβεβαιώνεται το στοιχείο που 
δεν ήξερε κι ο κ. Δήμαρχος όταν μας έφερνε το θέμα ότι δηλ. ανήκει στο ΤΑΧΔΥΚ  



 
 
το οποίο αν όντως υπάγεται στο υπουργείο Δικαιοσύνης τότε ούτε ο υπουργός 
Δικαιοσύνης κάνει κουμάντο ούτε συμμετέχει στο Δ.Σ. Υπάγεται βέβαια αλλά πολλά 
νομικά πρόσωπα υπάγονται σε διάφορα υπουργεία, μπορεί να απευθύνουμε ένα 
αίτημα συμπαράστασης στον υπουργό αλλά το αίτημα για την παραχώρηση θα πρέπει 
να το απευθύνουμε στο νομικό πρόσωπο που είναι ιδιοκτήτης, διαφορετικά 
καταργούμαι τους θεσμούς, τις διακρίσεις της εκτελεστικής εξουσίας και θεωρούμε 
ότι ο κάθε προϊστάμενος είναι αυτός που επιβάλλει και σε κάποια όργανα που έχουν 
αποφασιστικές αρμοδιότητες τις δικές του απόψεις. Συμφωνώ λοιπόν στην υποβολή 
του αιτήματος, συμφωνώ ότι και μία ιδέα μας γιαυτόν τον χώρο μας είναι αυτή όχι 
όμως σήμερα. 

Κουρουζίδης: Δεν καταλαβαίνω κε Δήμαρχε πώς τα καταφέρνετε και θέματα 
που πρέπει να είναι ομόφωνα μέσα σε ένα λεπτό να συζητιούνται 1-2 ώρες. Όλα αυτά 
που ειπώθηκαν από τον κ. Πουλασουχίδη τα άφησαν να περάσουν για να δω που θα 
καταλήξουν και δεν είναι εγωιστικό. Ηθελα να σας ρωτήσω κε Δήμαρχε πότε ίδρυσε 
ο Δήμος Βέροιας νομικό πρόσωπο ως έκτακτο θέμα. Εάν πάρουμε απόφαση σήμερα 
εμείς για την ίδρυση ενός νομικού προσώπου θα έχετε δίκιο να λέτε ότι έχουμε 
άγνοια, ότι είμαστε νέοι σύμβουλοι και δεν ξέρουμε που βρισκόμαστε. Είναι 
ζητήματα για τα οποία όταν ήσασταν στην αντιπολίτευση βάζατε άρνηση, για μικρά 
θέματα που έμπαιναν ως έκτακτα γιατί θέλατε να τα γνωρίζετε και να τα διαβάζετε. 
Κανείς δεν διαφωνεί και πρέπει όλοι μας να παλέψουμε για να πάρει ο Δήμος αυτό το 
κτίριο γιατί του ανήκει και δεν μπαίνουν διλήμματα για άλλους φορείς ή ότι επειδή 
έρχεται ο υπουργός πρέπει να έχουμε και πρόταση. Δεν χρειάζεται να πάρουμε 
απόφαση αλλά θα πας ως Δήμαρχος και θα πεις ότι η Βέροια απαιτεί αυτό το κτίριο 
να παραχωρηθεί στον Δήμο κι ας πει ότι δεν το παραχωρεί για να δούμε πόσο 
υπουργός είναι. Μετά φέρτε πρόταση για να έχουμε τον αναγκαίο χρόνο και να δούμε 
τι νομικό πρόσωπο θα γίνει, τι θα μας στοιχίζει κάθε χρόνο και τι οφέλη θα μας φέρει. 
Για την πολυτεχνική σχολή να ξεκαθαρίσουμε ότι κανείς δεν διαφώνησε. 

Ουσουλτζόγλου: Θα ήταν πολύ πιο απλά τα πράγματα αν λέγατε ότι πρέπει να 
διεκδικήσουμε το κτίριο του δικαστηρίου, αλλά για να είναι ισχυρή η πρότασή μας θα 
την επενδύσουμε με κάποια άλλα στοιχεία και θα τα βαφτίσουμε έτσι ή αλλιώς και θα 
περνούσε ομόφωνα το έκτακτό σας σε ένα λεπτό. Πολλές φορές εδώ γίνονται 
προτάσεις που κρίνουμε ότι είναι σοβαρές και καλές για την πόλη αλλά να ξέρετε 
πως αν θέλαμε να τορπιλίσουμε θεσμούς ή άλλα ζητήματα σημαντικά για την πόλη 
έχουμε και τη γνώση και τους τρόπους ξέρουμε, αλλά ευτυχώς που έχετε απέναντί 
σας αυτούς που βαφτίζετε αδαείς και οι οποίοι όμως δεν κάνουν ζημιά στην πόλη.  
Πολλές φορές λοιπόν γίνεται μία πρόταση που ενσυνείδητα όλοι είμαστε και 
συμμέτοχοι και συνένοχοι αρκετές φορές. Πραγματικά σ΄ ένα λεπτό θα είχε τελειώσει 
αυτό το ζήτημα αν ετίθεντο σωστά αλλά εσείς μέσα στην ανυπαρξία σας πραγματικά 
αποφασίσατε να ρίξετε ένα πυροτέχνημα μήπως κι εντυπωσιάσετε κάποιους 
ινδιάνους μόνο που εμείς δεν είμαστε ινδιάνοι αλλά πολύ υπεύθυνοι άνθρωποι μέσα 
σ΄ αυτόν τον χώρο και το έχουμε αποδείξει επανειλημμένα εν αγνοία σας. Όπως είπε 
και ο κ. Κουρουζίδης αυτό το δικαστήριο είναι της πόλης, το δικαιούται, υπάρχουν 
ιστορικές φωτογραφίες εκεί, είναι η ιστορία της πόλης και δεν μπορεί να το πάρει 
κανείς. Δεν είναι όμως έτσι όπως τα βάλατε, μόνο το κολυμβητήριο ξεχάσατε να 
συμπεριλάβετε σ΄ αυτή την πρότασή σας, μία πισίνα, κάτι να βάλουμε εκεί. 
Μιλήσατε για επιτυχίες και κατορθώματα της δημοτικής σας αρχής και θα σας πω ότι 
όλες αυτές αποτυπώνονται καθημερινά στο κορμί της πόλης, τις νιώθει ο κάθε 
δημότης. Για να χαρείτε λοιπόν δεν έχω πρόβλημα να πω ότι χαίρομαι πάρα πολύ που 
ζω αυτή την ιστορική στιγμή το μόνο όμως που δεν αλλάζει είναι ότι στην ιστορία 
αυτής της πόλης η θητεία σας δεν θα έχει σελίδα αλλά μία παρένθεση με 
αποσιωπητικά. 



 
 
 
Γκαμπέσης: Είναι αυτονόητο ότι το δικαστήριο σαν μέγαρο είναι ένα κομμάτι 

της σύγχρονης ιστορίας της πόλης μας κι επομένως δεν νομίζω να υπάρχει κανείς που 
να αμφισβητεί την αναγκαιότητα να περιέλθει στη δημοτική αρχή όσον αφορά το 
κτιριακό μέρος. Οσον αφορά όμως τις χρήσεις νομίζω ότι είναι πολύ βιαστικό να 
συνδέσουμε την παραχώρηση με την οποιαδήποτε χρήση, γιατί σκεφτόμενος κι 
ακούγοντας κι άλλους συναδέλφους μπορεί ο καθένας να προτείνει κι άλλες 
αποδοτικότερες και χρησιμότερες χρήσεις για το καλό της οικονομικής αναβάθμισης 
και πολιτιστικής ζωής του τόπου μας και κυρίως της επάνω περιοχής. Διάβασα στις 
εφημερίδες και δεν ξέρω αν είναι 100% αλήθεια αλλά θεωρώ πως είναι κάπου κοντά 
στην πραγματικότητα ότι δηλ. η οδός Μητροπόλεως αν αποτύχει σαν αμφιδρόμηση, 
αν ποτέ γίνει, θα είναι πρόταση της δημοτικής αρχής να γίνει πεζόδρομος. Θεωρώ ότι 
σ΄ έναν πεζόδρομο, με ωραία μνημεία που θα έχουν μεταφερθεί από το αρχαιολογικό 
μουσείο θα μπορούσε σε λίγα χρόνια από τώρα να καταλήγει ο μελλοντικός 
επισκέπτης σ΄ ένα μουσείο στην πλατεία Ωρολογίου που να δείχνει την ιστορία της 
πόλης μας, που να δείχνει την σύνδεση αυτού του δρόμου που περπάτησε ο 
Απόστολος Παύλος με το Βήμα Αποστόλου Παύλου και καταλήγει σ΄ ένα ωραίο 
μουσείο κι ας βάλουμε κάπου αλλού αυτό το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών. Ετσι θα 
δείξει και η Δημοτική Αρχή ότι υπάρχει διάθεση για καλές επιλογές που θα αντέχουν 
στον χρόνο. Εγώ θα έλεγα, αντί να κάνουμε Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών σε μία 
εποχή παγκοσμιοποίησης, να κάνουμε ένα Κέντρο βεροιώτικης κληρονομιάς και να 
μαζέψουμε εκεί όλους όσους ζούμε σ΄ αυτή την πόλη. Υπάρχουν πολλές προτάσεις, 
αρκεί να μη γίνουν βιαστικά, να μη δεσμευτεί ο χώρος για χρήσεις που ενδεχομένως 
δεν θα έχουν καμία προοπτική στο μέλλον για την αναβάθμιση της ζωής εκείνης της 
περιοχής. 

Ορφανίδης: Συμφωνώ απόλυτα με την επιστροφή αυτού του κτιρίου στον 
Δήμο Βέροιας και νομίζω κανένας δεν μπορεί να πει ότι δεν το θέλουμε. Υπάρχει 
όμως ένα μεγάλο ζήτημα και προβληματισμός για τη βιασύνη όσον αφορά τη χρήση. 
Καταρχήν πείτε μου οι πολίτες της Βέροιας, του νομού και της Ελλάδας γενικότερα τι 
θα κερδίσουν από το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών. Είχα πει εδώ εδώ κι ενάμιση 
χρόνο ότι αυτή η χρήση έχει άμεσο συνδυασμό με την πλατεία Ωρολογίου κι 
επαναλαμβάνω πως όσο και καλή πλατεία να κάνετε, όσο κι ωραία να την έχει 
σχεδιάσει κάποιος αρχιτέκτονας ή πανεπιστημιακός δάσκαλος, εάν δεν έχει 
ορθολογικές χρήσεις δεν θα πετύχει ποτέ. Συμφωνώ με τον κ. Γκαμπέση κι έχω κι 
εγώ τους ενδοιασμούς μου αν αυτή η χρήση βοηθήσει στη ζωή της πλατείας 
Ωρολογίου. Αυτός που κάνει το master plan δεν πρόβλεψε γιαυτή τη χρήση γιατί το 
ήξερε ότι αυτό το κτίριο θα αποχαρακτηριστεί και δεν θα είναι πλέον δικαστικό 
μέγαρο.  Αφήστε σήμερα τα Νομικά Πρόσωπα, αφήστε τις χρήσεις, προχωρήστε στο 
να διεκδικήσουμε το κτίριο και για όλα τα άλλα υπάρχει θέληση απ΄ όλους για να 
μπορέσουμε να βρούμε τη χρυσή τομή κι αν θέλετε να παίρνουμε ομόφωνες 
αποφάσεις κι εγώ το έχω αποδείξει ότι όπου ήταν να συμφωνήσω συμφώνησα ή το 
αντίθετο. 

Δελαβερίδης: Στην πρωτομιλία μου ήμουν πολύ σαφής, δεν αναφέρθηκα 
τεχνηέντως στο δεύτερο σκέλος για το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών γιατί 
πραγματικά στην εισήγηση δεν αναφέρθηκε αλλά συμπληρώθηκε στη συνέχεια σαν 
κίνητρο να το ζητήσουμε από το υπουργείο Δικαιοσύνης το οποίο κτίριο αποδείχθηκε 
ότι δεν είναι του υπουργείου. Γιατί να δεσμευτούμε ως Δημοτικό Συμβούλιο, να 
πάρουμε μία απόφαση που πράγματι, όπως είπαν όλοι, αυτό ανήκει στον Δήμο. 
Μεθαύριο λοιπόν που θα έρθει ο υπουργός, πείτε του προφορικά αυτό το πράγμα, θα 
δείτε περίπου τις προθέσεις του κι από εκεί και πέρα κάνουμε μία αίτηση, με 
απόφαση κιόλας του Δημ. Συμβουλίου και προχωράμε. Να μην πάρουμε λοιπόν  



 
 

απόφαση, να το αποσύρουμε, είναι δεδομένο ότι είναι του Δήμου Βέροιας, να το 
ζητήσετε προφορικά κι εφόσον σας υποσχεθεί τότε να βοηθήσει το Νομικό Πρόσωπο 
της ΤΑΧΔΥΚ και να προχωρήσουμε τις διαδικασίες. Σε καμία περίπτωση όμως κ. 
Δήμαρχε δεν θα πάρετε τα εύσημα ότι ενεργήσατε και πήραμε το δικαστήριο γιατί 
δικαιωματικά μας ανήκει. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Πουλασουχίδης: Θέλω να ενημερώσω το Σώμα ότι αυτό που προτείνεται 

σήμερα να συσταθεί είναι ένα Νομικό Πρόσωπο Δημοσίου Δικαίου εφόσον έρχεται 
με το 203. Αν θέλουμε λοιπόν να το δημιουργήσουμε μ΄ αυτούς τους στόχους που 
ανέπτυξε ο κ. Δήμαρχος, με τις διαδικασίες δηλαδή του δημόσιου λογιστικού να μην 
το συζητήσουμε καθόλου γιατί δεν πρόκειται να λειτουργήσει. 

Κουρουζίδης: Ο κ. Δήμαρχος αποφεύγει να κάνει διάλογο και δεν απαντάει 
στις δευτερομιλίες μας. Εάν πραγματικά πιστεύετε ότι δημιουργούμε Νομικά 
Πρόσωπα Δημοσίου Δικαίου ως έκτακτα θέματα εν ριπή οφθαλμού εγώ θα κάνω την 
κριτική προς όλους τους συναδέλφους, θα τους θεωρήσω ότι είναι ανίκανοι πολιτικά. 
Οποιος συνάδελφος ψηφίσει κάτι για το οποίο δεν ξέρει τίποτα είναι πολιτικά 
ανίκανος προς τον λαό που τον ψήφισε. 

Σιδηρόπουλος: Διαδικαστικά. Δεν είναι δυνατόν ο κάθε δημοτικός σύμβουλος 
να έρχεται εδώ και να βρίζει τους συναδέλφους του. Να πάρει πίσω αυτή την ύβρη 
που εκφράζει.  

Πρόεδρος: Προσπαθήστε όλοι να είστε εντός των όρων της πολιτικής 
ευπρέπειας. Αν είστε κ. Σιδηρόπουλε ή όχι πολιτικά ανίκανος και ποιος είναι να 
ξέρετε ότι αυτοί που βλέπουν έκριναν και θα κρίνουν. Κατά συνέπεια είναι εντός 
ορίων της διαδικασίας αλλά νομίζω ότι έχει ξεφύγει όσον αφορά την πολιτική 
ευπρέπεια που ο ίδιος νωρίτερα επικαλέστηκε. 

Κουρουζίδης: Επειδή είπατε στο τι αναφέρθηκα να σας πω κε Πρόεδρε ότι 
έχετε κι εσείς την ευθύνη όταν μπαίνουν τέτοια θέματα για να ψηφιστούν και πολύ 
περισσότερο ο κ. Δήμαρχος που ποτέ του, όπως γνωρίζει, δεν ψηφίστηκε ίδρυση 
Νομικού Προσώπου ως έκτακτο θέμα που τώρα φάνηκε ότι είναι Δημοσίου Δικαίου, 
δηλ. ακόμη χειρότερα. Οσοι συνάδελφοι ψηφίζουν τότε θα έχουν άγνοια για τα 
θέματα, θα είναι άσχετοι επί των πολιτικών πραγμάτων της πόλης. 

Ουσουλτζόγλου: Εχετε τη μοναδική δυνατότητα να κάνετε τα απλά δύσκολα. 
Θα μπορούσαμε να έχουμε μία σύντομη, μαζεμένη, απλή, δυναμική και ομόφωνη 
απόφαση κι αυτή τη στιγμή όμως όχι. Πριν απ΄ όλα σεβόμαστε εμείς τους 
συνδημότες μας που περιμένουν αλλά σεβόμαστε κι  όλη την πόλη και είμαστε 
απόλυτα υπεύθυνοι για το τι ψηφίζουμε εδώ μέσα. Είναι καταδικαστέο κι επικίνδυνο 
ένα τόσο σοβαρό ζήτημα να περάσει ως έκτακτο και δεν θα μπω σ΄ αυτή τη λογική να 
ψηφίσω δηλ. κάτι που δεν το ξέρω, που δεν είχα την ευκαιρία να το μελετήσω, που 
δεν είχαν την ευκαιρία να εκφραστούν γι’ αυτό οι αρμοδιότεροι των αρμοδίων. Μιας 
και αναφέρθηκε πολύ σωστά ο κ. Ορφανίδης στο master plan να πω ότι αυτό είχε 
ξεχάσει να βάλει το ποτάμι μας και αναφέρθηκε μόνο στον Αλιάκμονα ως ποτάμι της 
Δυτικής Μακεδονίας. Ημουν σαφής, ναι στη διεκδίκηση, όχι στην προχειρότητα. Η 
πόλη δεν αντέχει άλλες αποφάσεις του ποδαριού. 

Γκαμπέσης: Νωρίτερα τοποθετήθηκα για την εξ ορισμού αυτονόητη ανάγκη 
να περιέλθει το κτίριο στη δικαιοδοσία του Δήμου γιατί είναι κομμάτι της ιστορίας 
της πόλης μας, όμως προσπαθώντας να δείξω ότι οι πιθανές χρήσεις επ΄ ωφελεία της 
περιοχής και της πόλης μας είναι πολλές αναφέρθηκα σ΄ αυτά που είπα και να 
συμπληρώσω ότι μαζί με μία πινακοθήκη που απουσιάζει από την πόλη μας θα είναι 
ό,τι καλύτερο για την περιοχή μας και όχι ένα Κεντρο που απ΄ ότι φαίνεται μπορεί να 
στεγαστεί κάπου αλλού. Αν υπάρχουν οι υποδομές για να γίνει αυτό το Κέντρο, ας 
έρθει σε κανονικό θέμα με όλη την πληροφόρηση για να μπορέσουμε όλοι μαζί να  



 
 
συμφωνήσουμε και να συμβάλουμε στη δημιουργία και στη στήριξη αυτού. Τώρα 
υπάρχει ένα μεγάλο δίλημμα στο Σώμα και λέμε ναι στην παραχώρηση αλλά δεν 
νομίζω να υπάρχει τόσο μεγάλη ανάγκη για το έκτακτο του θέματος όσον αφορά τη 
δημιουργία του Νομικού Προσώπου που τόσο πολύ κατηγορηθήκαμε όλοι ότι τα 
Νομικά Πρόσωπα είναι πολλά και πρέπει να τα λιγοστέψουμε. 

Ορφανίδης: Επειδή τόσο καιρό λέμε κι ο κ. Δήμαρχος το έχει πει 
επανειλημμένα ότι είναι υποβαθμισμένος ο ρόλος των ΟΤΑ, του Δημ. Συμβουλίου 
και των δημ. συμβούλων και μάλιστα τον χαρακτηρίζει και δημαρχοκεντρικό, ας 
αποδείξει τουλάχιστον μια φορά σήμερα ότι ο ρόλος αυτός θέλουμε να αναβαθμιστεί. 
Εγώ πιστεύω πως αν σήμερα πάρουμε απόφαση για ίδρυση Δημοσίου Δικαίου και για 
τη χρήση του υποβαθμίζεται για άλλη μία φορά ο ρόλος του Δημ. Συμβουλίου και 
των συμβούλων. 

Πουλασουχίδης: Διαδικαστικά. Μιας που συζητάμε για υποβάθμιση του Δημ. 
Συμβουλίου και μιας και το θέμα ήρθε έκτακτο χωρίς εισηγητικό δεν πρέπει κάποιος 
να μας αναγνώσει το καταστατικό αυτού του Νομικού Προσώπου; Εχετε μπροστά 
σας κε Πρόεδρε την ιδρυτική πράξη, τον κώδικα, που λέει ότι αυτό το Νομικό 
Πρόσωπο Δημοσίου Δικαίου θα πρέπει να περιλαμβάνει τον σκοπό, τους πόρους, την 
διοίκηση κ.λ.π. 

Πρόεδρος: Εγώ σαν Πρόεδρος σας έδωσα να διαβάσετε το σχετικό θέμα, 
είδατε στις σημειώσεις που λέει για τους πόρους ότι «πρέπει στη σχετική απόφαση 
του Δημοτικού και Κοινοτικού Συμβουλίου να περιγράψετε κατά τρόπο σαφή και 
συγκεκριμένο υπαρκτά και συγκεκριμένα στοιχεία όπως αυτά ορίζονται από το άρθρο 
198/99 έστω κι αν κατά τον χρόνο της σύστασης δεν υπάρχει έσοδο από τις πηγές 
αυτών». 

Δήμαρχος: Είπα την επωνυμία «Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών», ανέγνωσα 
τους σκοπούς, είπα την περιουσία, είπα τους πόρους δηλ. 30.000,00 ευρώ και ζήτησα 
και την τροποποίηση του προϋπολογισμού. Είπα και τα τέσσερα στοιχεία που 
απαιτούνται για την ίδρυση του Νομικού Προσώπου και το Δ.Σ. θα οριστεί στις 9 
Μαίου, εφόσον δημοσιευτεί η ιδρυτική πράξη. 

Πουλασουχίδης: Μπορείτε να μας διαβάσετε το άρθρο 203 τι ορίζει; 
Πρόεδρος: Αν κι αυτή τη στιγμή είμαστε στη διαδικασία λήψης απόφασης να 

το διαβάσω: «Οι Δήμοι και οι Κοινότητες μπορούν να συνιστούν κι άλλα Νομικά 
Πρόσωπα Δημοσίου Δικαίου που υπάγονται στην εποπτεία τους. Στην απόφαση 
Δημοτικού – Κοινοτικού Συμβουλίου για τη σύσταση του Νομικού Προσώπου 
ορίζονται το όνομα, ο σκοπός, η περιουσία και οι πόροι».  

Δεν είναι διαδικαστικό κε Πουλασουχίδη, το θέμα που θέτετε.  
Κουρουζίδης: Επειδή από ένα θέμα μπήκαν τρία, δηλώνω ότι δεν χρειάζεται 

απόφαση για το αίτημα και τα άλλα δύο θέματα είναι εγκλωβισμός που δεν τον 
αποδέχομαι γι’ αυτό απέχω της ψηφοφορίας. 

Δελαβερίδης: Κι εγώ θα έλεγα το ίδιο κι εξάλλου από τις τοποθετήσεις μου 
φάνηκε ότι δεν πρέπει να πάρουμε απόφαση αλλά προφορικά ο κ. Δήμαρχος να το 
αναφέρει στον κ. υπουργό γιατί όπως είπα θεωρώ ότι αυτό ανήκει στον Δήμο 
Βέροιας. 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την πρόταση του κ. Δημάρχου για υποβολή 
αιτήματος προς τον Υπ. Δικαιοσύνης για παραχώρηση του σημερινού δικαστικού 
κτιρίου στο Δήμο; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της κας Ουσουλτζόγλου για μη 
λήψη απόφασης  επί της σύστασης του νομικού προσώπου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 10 σύμβουλοι: 

Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Μ. Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος,  Α. Δελαβερίδης, Σ. 
Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Κ. Πουλασουχίδης, Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης, Γ. 
Ορφανίδης. 
  
 
 

 



 
Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Δημάρχου για τη 

σύσταση του Νομικού Προσώπου και τη σχετική τροποποίηση του προϋπολογισμού 
του Δήμου έτους 2005; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 17 σύμβουλοι: 
 Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – 
Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. 
Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης. 
 Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Α. Γκαμπέσης. 
 Ο σύμβουλος Ι. Κουρουζίδης δήλωσε ότι απέχει από τις ψηφοφορίες. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 18-4-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Την ανάγκη υποβολής πρότασης για την παραχώρηση στο Δήμο του παραπάνω 
κτιρίου, με σκοπό την ανάδειξη και προβολή των χαρακτηριστικών και της ιστορίας 
του εν λόγω κτιρίου, τη  στέγαση σε αυτό διαφόρων ευρωπαϊκών, τουριστικών, 
πολιτιστικών, ιστορικών, φιλοσοφικών δράσεων και πρωτοβουλιών του Δήμου.  
3.- Την ανάγκη σύστασης δημ. νομικού προσώπου με την επωνυμία «Κέντρο 
Ευρωπαϊκών Μελετών» για την αποδοτική σύνδεση του Δήμου (και των δημοτικών 
επιχειρήσεων και των άλλων νομικών του προσώπων) με τα ευρωπαϊκά όργανα, τα 
αντίστοιχα ερευνητικά και μελετητικά κέντρα και την ακαδημαϊκή κοινότητα 
αξιοποιώντας τους νέους επιστήμονες της περιοχής μας με σπουδές ευρωπαϊκού 
προσανατολισμού.   
4.- Το σχέδιο ιδρυτικής πράξης του υπό σύσταση Νομικού Προσώπου του Δήμου. 
5.- Την ανάγκη τροποποίησης του προϋπολογισμού του Δήμου έτους 2005 για τη 
δημιουργία νέας πίστωσης. 
6.- Τις προτάσεις και απόψεις του Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων, όπως 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του θέματος. 
7.- Το αποτέλεσμα των ψηφοφοριών. 
8.- Τις διατάξεις των άρθρων 97, 106, 119, 203 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) καθώς και 
τις διατάξεις του άρθρου 8 του από 17/5-15/6/59 Β.Δ. «περί οικονομικής διοικήσεως 
και λογιστικού των Δήμων και κοινοτήτων». 
 

Αποφασίζει  
 
 Α) Ομόφωνα: Εγκρίνει τη συζήτηση & λήψη απόφασης για το παραπάνω 
θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 

Β) Ομόφωνα: Εγκρίνει την υποβολή αιτήματος για την παραχώρηση στο 
Δήμο Βέροιας του σημερινού δικαστικού κτιρίου, που βρίσκεται στην Πλατεία 
Ωρολογίου στη Βέροια.  

Γ) Ομόφωνα: Εξουσιοδοτεί τον Δήμαρχο για την υποβολή συγκροτημένου 
εγγράφου-υπομνήματος του Δήμου προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, κ. Αναστάση 
Παπαληγούρα, με το οποίο θα υποβάλλεται το αίτημα για την παραπάνω 
παραχώρηση.  

Δ) Κατά Πλειοψηφία: Εγκρίνει τη σύσταση Νομικού Προσώπου Δημοσίου 
Δικαίου στο Δήμο Βέροιας Ν. Ημαθίας με την επωνυμία «ΚΕΝΤΡΟ ΕΥΡΩΠΑΪΚΩΝ 
ΜΕΛΕΤΩΝ», που διέπεται από τις διατάξεις του άρθρου 203 του Π.Δ. 410/95 
(Δ.Κ.Κ.), ως εξής: 
1. ΣΚΟΠΟΙ: 

 η συστηματική παρακολούθηση, ανάλυση, ερμηνεία και αξιολόγηση των 
εξελίξεων στον ευρωπαϊκό χώρο, και ιδιαίτερα στους άξονες της 
περιφερειακής πολιτικής και της ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης,  

 η μελέτη και έρευνα θεμάτων ευρωπαϊκής ενοποίησης, με έμφαση στα 
αποτελέσματα και τις συνέπειές τους στην λειτουργία, την απόδοση και 
την συνεργασία των τοπικών και περιφερειακών αρχών,  



 
 

 η συμμετοχή σε εθνικά, κοινοτικά ή διεθνή προγράμματα εκπαίδευσης, 
κατάρτισης και επιμόρφωσης, με έμφαση στην διάχυση των γνώσεων και 
πληροφοριών για το ευρωπαϊκό γίγνεσθαι στην τοπική κοινωνία και στην 
ενθάρρυνση της ευρύτερης δυνατής συμμετοχής των πολιτών,  

 η συμμετοχή σε εθνικά, ευρωπαϊκά και διεθνή ερευνητικά και άλλα 
προγράμματα, 

 η μελέτη, ανάλυση και κατάλληλη αξιοποίηση επίκαιρων ζητημάτων 
ευρωπαϊκής πολιτικής (και ιδιαίτερα της περιφερειακής και 
περιβαλλοντικής), καθώς και των προβλημάτων προσαρμογής και ενεργού 
συμμετοχής της Ελληνικής Τοπικής Αυτοδιοίκησης, και ιδιαίτερα του 
Δήμου Βέροιας, των Νομικών Προσώπων και των Επιχειρήσεών του, 
στην πορεία και την εξέλιξη της ευρωπαϊκής οικονομικής και πολιτικής 
ολοκλήρωσης,  

 η προαγωγή και μετάδοση της γνώσης στο πεδίο των ευρωπαϊκών 
σχέσεων, και ιδιαίτερα η καλλιέργεια, ανάδειξη και εμπέδωση, σε τοπικό 
επίπεδο, των αρχών πάνω στις οποίες οικοδομείται η ευρωπαϊκή ιδέα και 
ασκείται ιδιαίτερα η ευρωπαϊκή περιφερειακή πολιτική, 

 η διεξαγωγή επιστημονικών ερευνών και μελετών, 
 η συνεργασία με εξειδικευμένους εθνικούς, ευρωπαϊκούς και διεθνείς 

δημόσιους, αυτοδιοικητικούς, κοινωνικούς, ιδιωτικούς, ή μη 
κερδοσκοπικούς Φορείς και Οργανισμούς που αναπτύσσουν ανάλογες 
ερευνητικές, μελετητικές, εκπαιδευτικές και λοιπές δραστηριότητες και 
πρωτοβουλίες, η πραγματοποίηση συναντήσεων, εκδηλώσεων και η 
ανταλλαγή εμπειριών με ανάλογους τοπικούς, περιφερειακούς, εθνικούς, 
κοινοτικούς ή διεθνείς Φορείς, και η εφαρμογή κοινών προγραμμάτων 
κάθε είδους,  

 η προσέγγιση, μελέτη και ανάλυση του πλαισίου μέσα στο οποίο 
διαμορφώνεται η ευρωπαϊκή πολιτική και πολιτιστική ταυτότητα, και η 
αξιοποίηση των αντίστοιχων προοπτικών και ευκαιριών, που διανοίγονται, 
ιδιαίτερα για την Τοπική Αυτοδιοίκηση, και τους Τοπικούς Φορείς, σε 
πολιτικό, οικονομικό και κοινωνικό επίπεδο, κ.λπ. 

 η οργάνωση σεμιναρίων, συμποσίων, συνεδρίων, διαλέξεων, 
επιστημονικών ημερίδων, κ.α., καθώς και η πραγματοποίηση κάθε είδους 
έντυπων ή και ηλεκτρονικών δημοσιεύσεων και εκδόσεων. 

 κ.λπ.. 
2. ΠΕΡΙΟΥΣΙΑ: Στο υπό ίδρυση Δημοτικό Νομικό Πρόσωπο δεν εισφέρεται, επί του 
παρόντος, ακίνητη περιουσία.   
Προτείνεται, όμως, με την παραχώρηση (όπως ελπίζεται) του σημερινού Δικαστικού 
Κτηρίου στον Δήμο Βέροιας, αυτό (το Κτήριο) να περιέλθει στο «Κέντρο 
Ευρωπαϊκών Μελετών» του Δήμου Βέροιας, ώστε και ανάλογη (μόνιμη και 
περίλαμπρη) στέγη να αποκτήσει, αλλά και να μπορεί να διεκδικήσει, με καλύτερους 
όρους, την ευνοϊκότερη δυνατή αναβάθμισή του. 
3. ΠΟΡΟΙ: Πόροι του ιδρυόμενου Δημοτικού Νομικού Προσώπου είναι:  

(α) η ετήσια επιχορήγηση του Δήμου προς αυτό, ανερχόμενη στο ποσόν των € 
30.000,00,  

(β) τυχόν επιχορηγήσεις του Κράτους ή άλλων Δημοσίων, Κοινωνικών και 
λοιπών Οργανισμών, Φορέων, Ιδρυμάτων, μη κερδοσκοπικών Οργανώσεων, 
Συλλόγων, κ.λπ.,  

(γ) έσοδα προερχόμενα από την υλοποίηση ερευνητικών, μελετητικών, 
εκπαιδευτικών, επιμορφωτικών ή άλλων εθνικών ή ευρωπαϊκών προγραμμάτων,  

(δ) κάθε είδους εισφορές, δωρεές, κληρονομίες και κληροδοσίες,  
(ε) κάθε είδους χορηγίες από εθνικούς, ευρωπαϊκούς ή διεθνείς Οργανισμούς 

και Φορείς,  



 
 
(στ) κάθε είδους έσοδα από την διάθεση των έντυπων και ηλεκτρονικών 

εκδόσεών του ή γενικότερα από την άσκηση των αρμοδιοτήτων και την εκτέλεση – 
παροχή των υπηρεσιών του,  

(ζ) κάθε είδους πρόσοδοι από την κάθε μορφής περιουσία του. 
Από τις διατάξεις της ανωτέρω παραγράφου προκαλείται δαπάνη ύψους € 

30.000,00 σε βάρος του προϋπολογισμού του Δήμου έτους 2005, και ανάλογη δαπάνη 
για τα επόμενη έτη. 
 Ε) Τροποποιεί τον προϋπολογισμό του Δήμου έτους 2005  ως εξής: 
Στο σκέλος των εξόδων μεταφέρει από το αποθεματικό κεφάλαιο (Κ.Α. 9111) ποσό € 
30.000,00 και δημιουργεί νέα ισόποση πίστωση με Κ.Α. 6715.004 και τίτλο 
«Επιχορήγηση Ν.Π. ‘Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών’». 

ΣΤ) Ψηφίζει τις σχετικές πιστώσεις. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  234 / 2005 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ν. Κεχαγιόγλου Α. Δελαβερίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 
 Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Θ.  Σιδηρόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Α. Τσιάρας 
 Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
     
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   
 Π.  Πιτούλιας   
 Γ. Μανακούλης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  22-4-2005 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
  
 


